
Protokół Nr VI/2007
z VI sesji Rady Gminy Bolimów, która odbyła się 

w dniu 21 marca 2007 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bolimowie

                Otwarcie obrad                   – godz. 12.00
    Zakończenie obrad              – godz. 16.00
    Ustawowa liczba radnych             – 15-tu

                                                                           Liczba radnych obecnych             – 15-tu

W sesji uczestniczyli radni według załączonej do protokołu listy obecności (zał. nr 1)

Ponadto w obradach udział wzięli:

Wójt Gminy Bolimów – mgr inż. Stanisław Linart
Zastępca Wójta Gminy – inż. Zofia Olejnik
Skarbnik Gminy – mgr Krystyna Pilaszek
sołtysi poszczególnych sołectw gminy Bolimów
pracownicy Urzędu Gminy i kierownicy jednostek organizacyjnych, w tym:

      - Dyr. Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół – Barbara Mońko
      - Kierownik Referatu Gospodarki, Rozwoju Gospodarczego i Promocji – Wioletta  
         Grebelska
      - Dyr. Gminnego Ośrodka Kultury w Bolimowie – Irena Śmigiera-Milewska
   mieszkaniec Bolimowa – Jan Mińkowski

redaktorzy lokalnej prasy:
   - „Głosu Skierniewic i okolicy” – Jarosław Pięcek
   - „Nowego Łowiczanina” – Wojciech Czubatka

(załącznik nr 2 – lista sołtysów, załącznik nr 3 – lista osób zaproszonych)

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, powitanie uczestników i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Omówienie i przyjęcie proponowanego porządku obrad.
3. Przyjęcie  protokołu  z  V  sesji  Rady  Gminy  Bolimów,  która  odbyła  się  w  dniu

30 stycznia 2007 r.
4. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego.
5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Sekretarza Gminy Bolimów.
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Bolimów na 2007 rok.
7. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  II/5/06  Rady  Gminy  Bolimów  z  dnia

5 grudnia 2006 r. w sprawie ustalenia przedmiotu działania stałej Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Przestrzegania Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Gminy 
Bolimów oraz ustalenia jej składu liczbowego i osobowego.

8. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  II/6/06  Rady  Gminy  Bolimów  z  dnia
5 grudnia 2006 r. w sprawie ustalenia przedmiotu działania stałej Komisji Oświaty, 
Wychowania,  Kultury,  Sportu i  Turystyki  Rady Gminy Bolimów oraz ustalenia jej 
składu liczbowego i osobowego. 



9. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  II/7/06  Rady  Gminy  Bolimów  z  dnia
5 grudnia 2006 r. w sprawie ustalenia diet dla radnych Rady Gminy Bolimów.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nie  uzgodnienia  projektu  rozporządzenia  Wojewody 
Łódzkiego  
w sprawie  wyznaczenia  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Pradoliny  Warszawsko-
Berlińskiej. 

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy  w  miejscowości  Joachimów-
Mogiły.

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi zawierającej zarzuty na pracę Wójta 
Gminy Bolimów.

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XV/19/96 Rady Gminy Bolimów
z dnia 28 marca 1996 roku w sprawie warunków przyłączenia się do komunalnej sieci 
wodociągowej na terenie gminy Bolimów, uchylenia Uchwały Nr XXVI/18/97 Rady 
Gminy  Bolimów z  dnia  24  kwietnia  1997 roku w sprawie  wprowadzenia  zmiany
w załączniku do Uchwały Nr XV/19/96 Rady Gminy Bolimów z dnia 28 marca 1996 
roku w sprawie warunków przyłączenia  się  do komunalnej  sieci  wodociągowej  na 
terenie gminy Bolimów oraz uchylenia Uchwały Nr X/44/99 Rady Gminy Bolimów
z dnia 18 listopada 1999 roku w sprawie warunków przyłączania się do komunalnej 
sieci kanalizacyjnej na terenie gminy Bolimów.    

14. Podjęcie  uchwały zmieniającej  uchwałę Nr V/21/07 Rady Gminy Bolimów z dnia
30  stycznia  2007  r.  w  sprawie  procedury  uchwalania  budżetu  i  szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu oraz zakresu i formy 
informacji o przebiegu wykonania budżetu.  

15. Informacja dotycząca modernizacji gminnej Oczyszczalni Ścieków.
16. Sprawozdanie  z  przeprowadzenia  wyborów  sołtysów  i  Rad  Sołeckich  w  gminie 

Bolimów.
17. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami Rady.
18. Interpelacje i zapytania radnych.
19. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.
20. Zamknięcie sesji.

Streszczenie przebiegu obrad:

Ad. 1
Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska o godz. 12.00 otworzyła VI sesję Rady 
Gminy  Bolimów,  powitała  radnych,  Wójta  Gminy,  kierowników  referatów  i  jednostek 
organizacyjnych,  pracowników  Urzędu  Gminy,  sołtysów  oraz  zaproszonych  gości. 
Oświadczyła, że zgodnie z listą obecności (zał. nr 1) aktualnie w obradach uczestniczy 15-tu 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie  prawomocnych  decyzji  i  uchwał.  Dodała,  że  na dzisiejszej 
sesji nowo wybrana radna w przeprowadzonych wyborach uzupełniających, które odbyły się 
4 marca br., po złożeniu ślubowania uzupełni skład Rady Gminy i od tej pory będzie w pełni 
uczestniczyć w obradach sesji.  

Ad.2
Przed przedstawieniem porządku obrad, który radni otrzymali w terminie 14 dni przed sesją, 
Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska, zgodnie z wnioskiem Wójta Gminy 
zaproponowała wprowadzić dodatkowe punkty do porządku sesji, a mianowicie:
- w punkcie 5 - złożenie ślubowania przez nowo wybranych sołtysów, 

- 2 -



- pod pozycją 7 - podjęcie uchwały w sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy o obowiązku 
przedłożenia oświadczenia dotyczącego pracy lub służby w organach bezpieczeństwa państwa 
lub współpracy z tymi organami w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do dnia 31 lipca 1990 r.
- pod pozycją 8 - podjęcie uchwały w sprawie powiadomienia Sekretarza Gminy o obowiązku 
przedłożenia oświadczenia dotyczącego pracy lub służby w organach bezpieczeństwa państwa 
lub współpracy z tymi organami w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do dnia 31 lipca 1990 r.
-  w punkcie  9  -  podjęcie  uchwały  w sprawie  wyznaczenia  kandydata  na  przedstawiciela 
Gminy Bolimów  i jego stałego zastępcy do udziału w pracach Stałej Konferencji Współpracy 
przy Wojewodzie Łódzkim. 

Po zgłoszeniu powyższych propozycji Przewodnicząca Rady odczytała proponowany 
porządek sesji uwzględniający powyższe zmiany.

Wniosek  w  sprawie  zmiany  porządku  obrad  zgłosił  następnie  radny  Wiktor 
Tarmanowski  proponując  przesunięcie  punktu  16  dotyczącego  sprawozdania
z  przeprowadzonych  wyborów  sołtysów  i  Rad  Sołeckich,  pod  pozycję  5,  po  którym
w punkcie 6 zaproponował przeprowadzenie ceremonii ślubowania przez nowo wybranych 
sołtysów. 

W związku z brakiem innych propozycji zmian do porządku obrad, Przewodnicząca 
Rady  Gminy  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  przedstawionych  przez  nią  powyżej 
wniosków oraz wniosku radnego Wiktora Tarmanowskiego. Radni jednogłośnie postanowili 
o przyjęciu zgłoszonych wniosków i przystąpieniu do realizacji następującego porządku sesji:

3. Przyjęcie  protokołu  z  V  sesji  Rady  Gminy  Bolimów,  która  odbyła  się  w  dniu
30 stycznia 2007 r.

4. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego.
5. Sprawozdanie  z  przeprowadzenia  wyborów  sołtysów  i  Rad  Sołeckich  w  gminie 

Bolimów.
6. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych sołtysów.
7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Sekretarza Gminy Bolimów.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powiadomienia  Skarbnika  Gminy  o  obowiązku 

przedłożenia oświadczenia dotyczącego pracy lub służby w organach bezpieczeństwa 
państwa lub współpracy z tymi organami w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do dnia
31 lipca 1990 r.

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powiadomienia  Sekretarza  Gminy  o  obowiązku 
przedłożenia oświadczenia dotyczącego pracy lub służby w organach bezpieczeństwa 
państwa lub współpracy z tymi organami w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do dnia
31 lipca 1990 r.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  kandydata  na  przedstawiciela  Gminy 
Bolimów  i jego stałego zastępcy do udziału w pracach Stałej Konferencji Współpracy 
przy Wojewodzie Łódzkim. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Bolimów na 2007 rok.
12. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  II/5/06  Rady  Gminy  Bolimów  z  dnia

5 grudnia 2006 r. w sprawie ustalenia przedmiotu działania stałej Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Przestrzegania Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Gminy 
Bolimów oraz ustalenia jej składu liczbowego i osobowego.

13. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  II/6/06  Rady  Gminy  Bolimów  z  dnia
5 grudnia 2006 r. w sprawie ustalenia przedmiotu działania stałej Komisji Oświaty, 
Wychowania,  Kultury,  Sportu i  Turystyki  Rady Gminy Bolimów oraz ustalenia jej 
składu liczbowego i osobowego. 

14. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  II/7/06  Rady  Gminy  Bolimów  z  dnia
5 grudnia 2006 r. w sprawie ustalenia diet dla radnych Rady Gminy Bolimów.
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15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nie  uzgodnienia  projektu  rozporządzenia  Wojewody 
Łódzkiego  w  sprawie  wyznaczenia  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Pradoliny 
Warszawsko-Berlińskiej. 

16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy  w  miejscowości  Joachimów-
Mogiły.

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi zawierającej zarzuty na pracę Wójta 
Gminy Bolimów.

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XV/19/96 Rady Gminy Bolimów
z dnia 28 marca 1996 roku w sprawie warunków przyłączenia się do komunalnej sieci 
wodociągowej na terenie gminy Bolimów, uchylenia Uchwały Nr XXVI/18/97 Rady 
Gminy  Bolimów z  dnia  24  kwietnia  1997 roku w sprawie  wprowadzenia  zmiany 
w załączniku do Uchwały Nr XV/19/96 Rady Gminy Bolimów z dnia 28 marca 1996 
roku w sprawie warunków przyłączenia  się  do komunalnej  sieci  wodociągowej  na 
terenie gminy Bolimów oraz uchylenia Uchwały Nr X/44/99 Rady Gminy Bolimów
z dnia 18 listopada 1999 roku w sprawie warunków przyłączania się do komunalnej 
sieci kanalizacyjnej na terenie gminy Bolimów.    

19. Podjęcie  uchwały zmieniającej  uchwałę Nr V/21/07 Rady Gminy Bolimów z dnia
30  stycznia  2007  r.  w  sprawie  procedury  uchwalania  budżetu  i  szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu oraz zakresu i formy 
informacji o przebiegu wykonania budżetu.  

20. Informacja dotycząca modernizacji gminnej Oczyszczalni Ścieków.
21. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami Rady.
22. Interpelacje i zapytania radnych.
23. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.
24. Zamknięcie sesji.

Ad. 3
Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska poinformowała, że protokół z VI sesji 
Rady Gminy Bolimów, która odbyła się w dniu 30 stycznia 2007 r. był dostępny do wglądu
w Urzędzie Gminy oraz w dniu dzisiejszym na sali obrad. Do protokołu radni nie wnieśli 
żadnych uwag. W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół z VI sesji Rady Gminy 
został przyjęty przez radnych 15 głosami „za” tj. jednogłośnie. 

Ad.4 
W  przedmiotowym  punkcie,  Pani  Zofia  Olejnik  –  Zastępca  Wójta  Gminy,  w  imieniu 
Przewodniczącej  Gminnej  Komisji  Wyborczej  w  Bolimowie  -  Ireny  Bodych  odczytała
i wręczyła Pani Magdalenie Stokowskiej zaświadczenie o wyborze na radną Gminy Bolimów 
będące podstawą do złożenia ślubowania. Przekazała następnie radnej gratulacje, do których 
przyłączyli  się  Przewodnicząca  Rady  i  Wójt  Gminy.  Przed  przystąpieniem  do  złożenia 
ślubowania,  Przewodnicząca  Rady  Gminy poinformowała,  że  radna  składając  ślubowanie 
może  dopowiedzieć  zdanie:  „Tak  mi  dopomóż  Bóg”. Zgodnie  z  art.  23a  ust.  l  ustawy
o  samorządzie  gminnym  odczytała  następnie  rotę  radnego  o  treści:  „Wierny  Konstytucji
i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie,  
rzetelnie  i uczciwie,  mając na względzie dobro mojej  gminy i jej  mieszkańców”,  po czym 
radna Magdalena Stokowska wypowiedziała zdanie: „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 

Ad.5
W punkcie tym, Wójt Gminy Stanisław Linart przedstawił sprawozdanie z wyborów sołtysów 
i  członków  Rad  Sołeckich  przeprowadzonych  w  gminie  Bolimów  zgodnie  z  uchwałą
Nr V/25/07 Rady Gminy Bolimów z dnia 30 stycznia  2007 r.  w okresie od 12 lutego do
12 marca 2007 r. Do sprawozdania radni nie wnieśli żadnych uwag.   

- 4 -



(Sprawozdanie  z  wyborów  sołtysów  i  Rad  Sołeckich  na  kadencję  2007-2010  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu).
Po  złożeniu  sprawozdania,  Wójt  dodał,  że  pełne  zestawienie  dotyczące  założeń  i  zadań 
poszczególnych  sołectw  na  okres  kadencji  2007-2010  ukaże  się  w  szczegółowym 
opracowaniu gminy. Problematyka związana z powyższym opracowaniem, ściśle wiążąca się 
z  Planem  Rozwoju  Lokalnego  Gminy  Bolimów  zostanie  przedłożona  w  późniejszym 
terminie. 

Ad.6
Zgodnie z porządkiem obrad w przedmiotowym punkcie odbyła się ceremonia ślubowania 
przez nowo wybranych sołtysów. Wójt Gminy odczytał treść roty ślubowania w brzmieniu:
„Ślubuję uroczyście  jako sołtys pracować dla dobra i  pomyślności gminy,  działać zawsze 
zgodnie  z  prawem  oraz  z  interesami  gminy  i  jej  mieszkańców,  godnie  i  rzetelnie  
reprezentować swoich mieszkańców – troszczyć się o ich sprawy oraz nie szczędzić sił dla 
wykonania  zadań  gminy”,  po  czym  nowo  wybrani  sołtysi,  wyczytywani  kolejno  z  listy 
potwierdzili wypowiadając słowo „ślubuję”, niektórzy z dodaniem zdania „Tak mi dopomóż 
Bóg” (sołtysi: Teresa Florczak, Krystyna Zapała i Zenon Skiba). 

Wójt  Gminy podziękował  dotychczasowym sołtysom za pracę,  w tym osobom nie 
wybranym, i z którymi nie będzie się już spotykał oraz osobom wybranym po raz kolejny na 
nową kadencję, gratulując wyboru.  Wraz z Przewodniczącą i Wiceprzewodniczącym Rady 
Gminy wręczył  pisemne  podziękowania  sołtysom minionej  kadencji  2003-2006 dziękując
w imieniu władz samorządowych za  sumienną i aktywną postawę w podejmowaniu wielu 
inicjatyw służących mieszkańcom wsi i rozwojowi gminy Bolimów.  Nieobecni na sesji byli 
sołtysi poprzedniej kadencji: Wiesław Stajszczak, Sławomir Fiutkowski i Halina Białogłocka.

Na  zakończenie,  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Janusz  Łukawski  życzył  nowo 
wybranym sołtysom wytrwałości w trudnej jego zdaniem pracy sołtysa. 

Ad.7
Zanim przystąpiono  do przedstawienia  projektu uchwały w sprawie  powołania  Sekretarza 
Gminy,  Wójt  Gminy nawiązał  do  ostatniej  sesji,  na  której  Rada  Gminy odwołała  z  tego 
stanowiska z dniem 26 lutego 2007 r. Panią Zofię Olejnik z powodu przejścia na emeryturę. 
W związku z powyższym, działając w trybie art. 18 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym, 
Wójt  odczytał  wniosek  skierowany  do  Rady  Gminy  o  powołanie  na  funkcję  Sekretarza 
Gminy Pana  Andrzeja  Czarnoty,  po czym złożył  wniosek na  ręce  Przewodniczącej  Rady 
Gminy. 
(Wniosek Wójta w sprawie powołania Sekretarza Gminy stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodnicząca obradom zapytała radnych – czy chcieliby wnieść uwagi do powyższej 
propozycji.

W  związku  z  brakiem  uwag  i  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  obradom 
przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie powołania Sekretarza Gminy, 
która została przyjęta 15 głosami „za” tj. jednogłośnie. 
(Uchwała  Nr  VI/26/07  Rady  Gminy  Bolimów  w  sprawie  powołania  Sekretarza  Gminy  
stanowi załącznik do niniejszego protokołu).

W imieniu Rady Gminy,  jej Przewodnicząca Aleksandra Kołosowska podziękowała 
Pani Zofii Olejnik za długoletnią pracę i pomoc okazaną przez tak długie lata Radzie Gminy, 
po  czym  wręczyła  na  jej  ręce  upominek  i  kwiaty.  Nowo  wybranemu  Sekretarzowi 
Andrzejowi Czarnocie życzyła udanej wspólnej pracy z Radą Gminy.

Wójt Gminy podziękował radnym za przyjęcie kandydatury Pana Andrzeja Czarnoty 
na stanowisko Sekretarza Gminy, wyrażając przekonanie, że współpraca ta będzie układała 
się jak najlepiej. 
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Pan Andrzej Czarnota podziękował radnym za podjęcie uchwały w sprawie powołania 
na stanowisko Sekretarza Gminy. Jak podkreślił - cieszy go fakt, że uchwała została podjęta 
jednogłośnie, co świadczy o zaufaniu radnych do jego osoby. Zapewnił, że dołoży wszelkich 
starań, aby współpraca z organami gminy przebiegała pomyślnie. 

Wójt  zakomunikował,  iż  wykraczając  niejako  poza  porządek  sesji  chciałby 
poinformować  o  powołaniu  swego  Zastępcy,  którą  to  decyzję  chciałby  umotywować
w punkcie dotyczącym przedstawienia informacji z okresu między sesjami.  

 
Ad.8
Wprowadzenia  do  projektu  uchwały  w  sprawie  powiadomienia  Skarbnika  Gminy
o  obowiązku  przedłożenia  oświadczenia  dotyczącego  pracy  lub  służby  w  organach 
bezpieczeństwa państwa lub współpracy z tymi organami w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. 
do  dnia  31  lipca  1990  r.  dokonała  Pani  Zofia  Olejnik  –  Zastępca  Wójta  Gminy. 
Poinformowała, że z dniem 15 marca 2007 r. weszła w życie ustawa z dnia 14 lutego 2007 r. 
(Dz.U. Nr 25, poz. 162) o zmianie ustawy o ujawnianiu informacji o dokumentach organów 
bezpieczeństwa państwa z lat 1944-1990 oraz treści tych dokumentów i ustawy o Instytucie 
Pamięci  Narodowej  -  Komisji  Ścigania  Zbrodni  przeciwko  Narodowi  Polskiemu,  która 
nakłada obowiązek złożenia oświadczenia lustracyjnego przez Skarbnika i Sekretarza Gminy, 
także radnych  i  Wójta  Gminy.  Wojewoda Łódzki  już wystąpił  do gminy o udostępnienie 
wykazu  osób urodzonych  przed  1  sierpnia  1972 roku,  który  został  w ubiegłym  tygodniu 
sporządzony  i  przekazany.  Przepisy  w/w ustawy  mówią,  że  w terminie  30  dni  Skarbnik
i Sekretarz Gminy winni złożyć Radzie Gminy - organowi, który ich powołał oświadczenia 
lustracyjne,  zatem  istnieje  obowiązek  podjęcia  uchwały  w  przedmiotowej  sprawie.  Wzór 
oświadczenia lustracyjnego został określony w załączniku do w/w ustawy. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Aleksandra  Kołosowska  odczytała  projekt  uchwały, 
który w przeprowadzonym głosowaniu radni przyjęli jednogłośnie.
(Uchwała Nr VI/27/07 Rady Gminy Bolimów w sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy 
o  obowiązku  przedłożenia  oświadczenia  dotyczącego  pracy  lub  służby  w  organach  
bezpieczeństwa państwa lub współpracy z tymi organami w okresie od dnia 22 lipca 1944 r.  
do dnia 31 lipca 1990 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu).

Ad.9 
W punkcie tym zapoznano się z projektem uchwały w sprawie powiadomienia  Sekretarza 
Gminy o obowiązku przedłożenia oświadczenia dotyczącego pracy lub służby w organach 
bezpieczeństwa państwa lub współpracy z tymi organami w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. 
do dnia 31 lipca 1990 r.

W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra 
Kołosowska odczytała projekt uchwały, który radni przyjęli jednogłośnie.
(Uchwała Nr VI/28/07 Rady Gminy Bolimów w sprawie powiadomienia Sekretarza Gminy
o  obowiązku  przedłożenia  oświadczenia  dotyczącego  pracy  lub  służby  w  organach  
bezpieczeństwa państwa lub współpracy z tymi organami w okresie od dnia 22 lipca 1944 r.  
do dnia 31 lipca 1990 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu).

Ad.10
Wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie wyznaczenia  kandydata  na przedstawiciela 
Gminy Bolimów i jego stałego zastępcy do udziału w pracach Stałej Konferencji Współpracy 
przy  Wojewodzie  Łódzkim  dokonała  Pani  Zofia  Olejnik  –  Zastępca  Wójta,  informując,
że w tej sprawie do Urzędu Gminy wpłynęło pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego
w  Łodzi,  wprawdzie  nie  zawierające  szczegółów,  ale  ze  wstępnych  ustaleń  wynika,
że zgodnie z ustawą z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju (Dz.U. 
Nr 227, poz. 1658) właściwy wojewoda powołuje w drodze zarządzenia Stałą Konferencję 
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Współpracy w zakresie spraw objętych ustawą, dotyczących gmin, powiatów i województwa,
w  szczególności  w  odniesieniu  do  strategii  rozwoju  województwa  oraz  regionalnych
i krajowych programów operacyjnych W skład konferencji  wchodzą m.in.  przedstawiciele 
gmin i powiatów z terenu danego województwa. Termin wyznaczenia kandydatów upływa
6  kwietnia  br.  Pani  Zofia  Olejnik  wyjaśniła,  że  przez  politykę  rozwoju  należy  rozumieć 
zespół wzajemnie połączonych działań podejmowanych i realizowanych w celu zapewnienia 
trwałego  i  zrównoważonego  rozwoju  kraju  oraz  spójności  społeczno-gospodarczej
i  terytorialnej,  w  skali  krajowej,  regionalnej  lub  lokalnej,  w  szczególności  w  zakresie: 
ochrony środowiska, rozwoju obszarów wiejskich, przeciwdziałania bezrobociu, wspierania 
rozwoju  przedsiębiorczości.  Spośród  wskazanych  osób  Wojewoda  Łódzki  powoła  Zarząd 
Stałej  Konferencji  Współpracy,  lecz  nie  wiadomo  czy  z  terenu  gminy  Bolimów zostanie 
wybrany kandydat - brak jest w tej chwili określonych zasad wyboru. Ustawa określa jedynie, 
że należy wskazać przedstawiciela gminy,  nie jest  powiedziane,  czy ma to być radny czy 
pracownik Urzędu Gminy. Zgodnie z zakresem spraw powinny to być osoby merytorycznie 
odpowiedzialne  za  realizację  zadań  gminy  w  zakresie  ochrony  środowiska,  gospodarki 
odpadami, w związku z tym najbardziej wskazane byłyby osoby merytorycznie przygotowane 
w wykonywaniu tej pracy. Nie jest wiadomo czy w procesie wyboru kandydata będzie brany 
pod uwagę obręb, część obszaru czy region województwa, ale dobrze byłoby, aby w skład 
konferencji weszli przedstawiciele z naszego terenu. Udział przedstawicieli gminy w Stałej 
Konferencji  Współpracy  będzie  nieodpłatny.  Zgodnie  z  projektem uchwały  proponuje  się 
radnym, aby dokonali wyboru przedstawiciela i jego zastępcy.

Przewodnicząca  obradom zaproponowała kandydata  do pracy w Stałej  Konferencji 
Współpracy w osobie Wójta Gminy Stanisława Linarta.

Wójt oznajmił,  iż w chwili obecnej mało wiadomo jakie będą zadania współpracy, 
programy  operacyjne  i  aplikacje,  zapewne  Pani  Wojewoda  podjęła  decyzję  o  powołaniu 
konferencji,  aby  dopuścić  określoną  grupę  ludzi  do  uczestniczenia  w  podziale  środków
z programów unijnych. Domyślać się możemy jedynie, że o to właśnie chodzi.

Przewodnicząca  obradom  zapytała  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  inne 
propozycje  kandydatów.  W związku  z  wcześniejszymi  wyjaśnieniami  Pani  Zofii  Olejnik, 
która  mówiła,  że  prace  będą  przebiegały  w  zakresie  zadań  ochrony  środowiska, 
Przewodnicząca  zaproponowała  kandydata  na  stałego  zastępcę  Panią  Kierownik  Referatu 
Gospodarki,  Rozwoju Gospodarczego i  Promocji  - Wiolettę  Grebelską,  ale oczekuje także 
innych propozycji.

Pani Wioletta Grebelska wyraziła obawy czy aktualnie ogrom wykonywanych przez 
nią obowiązków w Referacie Gospodarki pozwoli na uczestnictwo w zespole.

 Radny Wiktor Tarmanowski zgłosił kandydaturę Pani Zofii Olejnik - Zastępcy Wójta 
Gminy. 

W  związku  z  powyższą  kandydaturą,  Wójt  oznajmił,  że  każdy  radny  ma  prawo 
zgłaszać kandydatów, ale popierałby tu zdecydowanie osobę zgłoszoną przez Przewodniczącą 
Rady Gminy - Panią Kierownik Wiolettę Grebelską, ponieważ Referat Gospodarki, Rozwoju 
Gospodarczego i Promocji jest ze sprawami ochrony środowiska bardzo związany. 

Pani Zofia Olejnik – Zastępca Wójta oświadczyła,  że również wolałaby oscydować 
uczestnictwo  w  konferencji  na  Panią  Wiolettę  Grebelską,  ponieważ  Pani  Kierownik  jest 
obeznana  w  szczegółach  m.in.  w  zakresie  Programu  Gospodarki  Odpadami  i  Programu 
Ochrony Środowiska. Zdaje sobie sprawę, że jest bardzo duże obciążenie pracą w Referacie 
Gospodarki, ale może już niedługo problem jego obsady zostanie rozwiązany. 

 W  związku  z  brakiem  zgłoszeń  innych  kandydatów,  Przewodnicząca  obradom 
zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały zawierającej propozycję wskazania do Stałej 
Konferencji  Współpracy – Wójta Gminy i  Panią  Kierownik Wiolettę  Grebelska.  Uchwała 
została przyjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
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(Uchwała  Nr  VI/29/07  Rady  Gminy  Bolimów  w  sprawie  wyznaczenia  kandydata  na 
przedstawiciela  Gminy  Bolimów  i  jego  stałego  zastępcy  do  udziału  w  pracach  Stałej  
Konferencji Współpracy przy Wojewodzie Łódzkim stanowi załącznik do protokołu).

Ad.11
O wprowadzenie do projektu uchwały  w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2007 rok, 
Wójt Gminy zwrócił się do Pani Skarbnik - Krystyny Pilaszek. Przedtem jednak oznajmił,
że  wszystkie  sprawy  i  zagadnienia  budżetowe  zostały  szczegółowo  i  wnikliwie 
przedyskutowane. Na wskutek zaproponowanych zmian naniesiono autopoprawki do projektu 
budżetu, który radni otrzymali w listopadzie 2006 roku. Nawiązując do zagadnień, z których 
wynikają proponowane zmiany, Wójt powiedział, że aktualnie wchodzimy w początek cyklu 
2007-2013 - okresu aplikowania o fundusze unijne. Aby zagwarantować środki finansowe
i  wykorzystać  szanse  realizacji  zaplanowanej  inwestycji  –  budowy oczyszczalni,  musimy 
mieć dobrze przygotowany budżet. Pierwszy etap modernizacji Oczyszczalni Ścieków będzie 
kosztowny,  razem z drugim etapem wynosić będzie 5 mln złotych. Aby móc wystartować
i  wykorzystać  w  stopniu  zadowalającym  szanse  i  możliwości  musimy  mieć  dobrze 
skonstruowany budżet. Jest więc tu widoczna pewna determinacja w dążeniu do modernizacji 
oczyszczalni, ale nie umniejsza to innym, też ważnym pozycjom w budżecie, które na razie 
trzeba  będzie  odłożyć.  Niezbędny  pozostaje  zakup  agregatu  prądotwórczego,  który 
zaplanowano w budżecie, także zakup samochodu na potrzeby gminy, będą też podejmowane 
próby wygenerowania  środków finansowych  na  drogi,  które  są  z  przyczyn  obiektywnych
w złym stanie technicznym.

Skarbnik Gminy Krystyna  Pilaszek w związku z naniesionymi  autopoprawkami do 
budżetu  przedłożonego  w  listopadzie  2006  r.,  przedstawiła  radnym  poprawiony  projekt 
budżetu na 2007 rok celem jego uchwalenia. Obecnie projekt uległ znacznym zmianom i po 
zwiększeniu  dochodów  o  kwotę  237.110  zł  wynosi  7.497.113  zł,  natomiast  po  stronie 
wydatków 8.550.712 zł, w tym udział dotacji celowych przeznaczonych na realizację zadań
z  zakresu  administracji  rządowej  zleconych  gminie  wynosi  915.463  zł  i  stanowi
12,21 % budżetu w stosunku do dochodów oraz 10,71 % do wydatków budżetu. Planuje się 
deficyt  budżetu  gminy  w  wysokości  1.0535.599  zł,  który  zostanie  pokryty  kredytem
w wysokości  904.000  zł  oraz  przychodami  z  wolnych  środków,  jako  nadwyżki  środków 
pieniężnych  na  rachunku  bieżącym  budżetu  gminy  oraz  wynikających  z  umorzonych 
rozliczeń kredytów i  pożyczek w wysokości  359.899 zł  (w 2006 r.  Wojewódzki  Fundusz 
Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Łodzi  umorzył  pożyczkę  w  wysokości
120.000 zł.) Ważnym pozytywnym elementem jest spadek zadłużenia gminy, które na dzień
1 stycznia 2007 r. wynosi  549.554,79 zł, co stanowi 7,33 % w stosunku do zaplanowanych 
dochodów budżetu gminy (zgodnie z ustawą o finansach publicznych łączna kwota długu nie 
może przekraczać 60 % wykonanych dochodów). Zmniejszyły się również rozchody budżetu 
gminy czyli  spłaty  kredytów  i  pożyczek,  które  wynoszą  210.300 zł  oraz  zmniejszyła  się 
obsługa  długu  czyli  odsetki  od  zaciągniętych  kredytów  i  pożyczek  i  obecnie  wynoszą  
35.000 zł. Łączna kwota spłat rat wraz z odsetkami wynosi 245.300 zł, co stanowi 3,27 % 
planowanych  dochodów  (przepis  stanowi,  że  nie  może  przekroczyć  15  %  dochodów).  
Na koniec 2007 roku zaplanowano zadłużenie w wysokości 1.243.254,79 zł, czyli 16,58 % 
planowanych  dochodów.  Zaplanowano  zaciągnięcie  kredytu  w  wysokości  904.000  zł
z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne pn. „Modernizacja oczyszczalni ścieków i budowa 
kanalizacji”. Planuje się rezerwę budżetową ogólną w wysokości 30.000 zł, z przeznaczeniem 
na  nieprzewidziane  wydatki  wynikłe  w  trakcie  realizacji  budżetu,  która  stanowi  0,35  % 
wydatków ogółem. Największą pozycję w wydatkach budżetu gminy stanowią wydatki na 
zadania  oświatowe  i  wynoszą  3.254.490  zł,  co  stanowi  38,06  %  wydatków  ogółem. 
Planowana  subwencja  na  rok  2007  wynosi  2.269.203  zł  i  wzrosła  tylko  o  12.683  zł
w stosunku do roku ubiegłego,  przy zapowiadanych podwyżkach dla nauczycieli.  Różnica 
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pomiędzy subwencją na oświatę stanowi środki własne gminy 985.287 zł  i  z roku na rok 
udział  gminy  jest  wyższy.  Kolejną  pozycją  stanowiącą  duże  wydatki  to  administracja 
publiczna, do której zalicza się wydatki rządowe związane z realizacją ewidencji ludności, 
Urzędu  Stanu Cywilnego  i  obrony cywilnej,  wydatki  Rady i  Urzędu  Gminy,  wydatki  na 
promocję  gminy,  wydatki  zabezpieczające  wypłatę  diet  dla  sołtysów  biorących  udział
w sesjach Rady Gminy i wynoszą one 1.242.982 zł, co stanowi 14,52 % budżetu ogółem. 
Wzrost  wydatków  na  administrację  jest  spowodowany  zabezpieczeniem  środków 
przeznaczonych na pokrycie kosztów w związku z odejściem pracowników na świadczenia 
emerytalne i wypłat odpraw oraz nagród jubileuszowych. Znaczny udział wydatków stanowią 
wydatki na pomoc społeczną,  które wynoszą 1.037.653 zł,  co stanowi 12,13 % wydatków 
ogółem, w tym otrzymane dotacje na zadania zlecone - 850.117 zł. W budżecie zaplanowano 
dotację dla Gminnego Ośrodka Kultury w wysokości 160.823 zł, która jest niższa niż w roku 
ubiegłym o 523 zł, natomiast zwiększono dotację dla stowarzyszenia na zadania z zakresu 
kultury  fizycznej  i  sportu  o  kwotę  6.000  zł  i  wynosi  25.000  zł.  Zaplanowane  wydatki 
inwestycyjne w wysokości 1.818.300 zł stanowią 21,26 % wydatków ogółem. 

Przewodnicząca obradom poprosiła Panią Skarbnik o odczytanie opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu gminy na 2007 rok. 

Skarbnik  Gminy  Krystyna  Pilaszek  odczytała  uchwałę  Nr  III/12/2007  Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 22 stycznia 2007 r., z której 
wynika,  że  projekt  budżetu  został  zaopiniowany  pozytywnie,  z  uwagami  zawartymi
w uzasadnieniu. Zwrócono uwagę na zaplanowane wydatki inwestycyjne (w rozdziale 60016 
-  Drogi  publiczne  gminne)  na  modernizację  dróg  dojazdowych  do  gruntów  rolnych
w wysokości 30.000 zł  wskazując na uregulowania prawne obowiązujące w tym zakresie,
a  mianowicie  zgodnie  z  treścią  art.7  ust.1  ustawy  o  drogach  (Dz.U.  z  2004  r.  Nr  204,
poz.  2086  z  późn.  zm.)  do  dróg  gminnych  nie  zalicza  się  dróg  wewnętrznych,  którymi 
zgodnie z art.8 ust.1 ustawy są drogi dojazdowe do gruntów rolnych, a finansowanie tych 
dróg  należy  do  zarządców  lub  właścicieli  tych  terenów.  Realizacja  takiego  zadania  jest 
możliwa  po  uzyskaniu  dotacji  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Gruntów  Rolnych, 
którego środki zgodnie z przepisami mogą być na to przeznaczone. 
(Uchwała Nr III/12/2007 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  
stanowi załącznik do protokołu).

Odnośnie powyższych uwag RIO w zakresie finansowania remontu dróg publicznych 
gminnych,  Pani Skarbnik wyjaśniła,  że kwotę 30.000 zł  pozostawiono w budżecie gminy. 
Zgodnie  z  wyżej  cytowaną  ustawą  i  uzyskanymi  wyjaśnieniami  z  Referatu  Gospodarki 
–  drogami  wewnętrznymi  są  drogi  zakładowe i  drogi  dojazdowe do pól,  a  finansowanie 
budowy, przebudowy czy remontu tych dróg należy do zarządcy lub właściciela terenu, na 
którym  zlokalizowane  są  drogi.  Właśnie  w  tym  zakresie  tj.  na  modernizację  dróg 
dojazdowych  do  gruntów  rolnych  gmina  planuje  pozyskać  dofinansowanie  z  Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych.

Kontynuując dyskusję, Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska prosiła, 
aby stałe  komisje  Rady Gminy,  które  pracowały również nad budżetem przedstawiły swe 
stanowiska i opinie w przedmiotowym zakresie.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Wychowania,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki
-  Marianna  Lenard  przedstawiła  stanowisko  w/w  komisji,  która  kierując  się  dobrem 
społecznym  postanowiła o  pozytywnym  zaopiniowaniu  projektu  budżetu,  jednakże  dla 
komisji  pozostaje  nie  zadawalającym fakt,  że  zastosowano cięcia  finansowe w oświacie.  
Z  uwagi  jednak  na  zaplanowane  ważne  zadanie  inwestycyjne  –  modernizację  gminnej 
Oczyszczalni Ścieków, Komisja Oświaty do przedstawionego budżetu postanawia nie wnosić 
uwag i zaopiniować projekt pozytywnie. 
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Także pozytywne stanowisko Komisji Rewizyjnej na temat projektowanego budżetu 
przedstawił  jej  Przewodniczący  Albert  Jerzak  oraz  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju 
Gospodarczego, Przestrzegania Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego – Roman Jodłowski. 

W  dyskusji,  radny  Wiktor  Tarmanowski  po  raz  kolejny  zwrócił  się  z  prośbą
do  Rady  Gminy  o  podwyższenie  kwoty  20.000  zł  na  kontynuowaną  od  lat  inwestycję
w Sierzchowie, a mianowicie rozbudowę strażnicy OSP. Na budowę pozyskano do tej pory 
środki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Łodzi
w wysokości 60.000 zł, w tym na docieplenie i termoizolację budynku istniejącego, pozostałe 
środki  stanowią udział  własny.  Kosztorys  budowy wynosi  około 150 tys.  zł.  Do tej  pory 
założono  w  100  %  ogrzewanie,  także  w  100  %  wymieniono  przyłącze  wodociągowe
i rozpoczęto prace związane z docieplaniem ścian, które wykonywała w ubiegłym roku grupa 
robocza Urzędu Gminy, jednakże robót tych nie ukończono. Dwukrotnie aneksowano umowę 
z  WFOŚiGW  o  przesunięcie  terminu  zakończenia  budowy,  aktualnie  inwestycję  trzeba 
zakończyć do końca sierpnia br., gdyż w przeciwnym wypadku pozyskane do tej pory środki 
finansowe  trzeba  będzie  zwrócić.  Radny  Tarmanowski  poinformował,  że  na  ostatnich 
posiedzeniach  komisji  Rady  Gminy  składał  propozycję  użyczenia  gminie  samochodu,
w zamian za przekazanie kwoty 10.000 zł na rozbudowę remizy strażackiej, ale teraz chciałby 
wycofać się z tej propozycji. Na ostatnim spotkaniu Zarząd Gminny OSP podjął decyzję, aby 
dokończyć  budowę  w  ramach  pozyskanych  środków  z  WFOŚiGW  tj.  wynająć  firmę
i dokończyć prace związane z dociepleniem i termoizolacją. Wnioskowana przez niego kwota 
10.000 zł  na  początek  byłaby  zadowalającą,  ponieważ  materiały  na  docieplenie  budynku 
zostały  zakupione,  pozostałaby  jedynie  sprawa  zatrudnienia  firmy  do  wykonania  prac,
a  następnie  uregulowania  faktur  za  usługi.  Radny ponownie  zaapelował  do  Rady Gminy
o ostatnią, jak podkreślił pomoc finansową na rzecz inwestycji w Sierzchowie i przekazanie 
na ten cel kwoty 10.000 zł z rezerwy budżetowej. 

Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska zwróciła uwagę na powyższą 
wypowiedź radnego, który zapewnił,  że prosi  o pomoc finansową przy budowie strażnicy 
OSP w Sierzchowie po raz ostatni. W związku z powyższym Rada Gminy w przyszłym roku 
nie wyrazi zgody na dofinansowanie przedsięwzięć inwestycyjnych OSP w Sierzchowie. 

Radny  Stanisław  Cwalina  prosił,  aby  wyjaśnić  jaki  charakter  ma  powyższe 
przedsięwzięcie - czy jest to inwestycja gminy czy straży. Na jednej z poprzednich sesji, przy 
okazji omawiania spraw pozyskiwania funduszy unijnych na inwestycje, padło stwierdzenie, 
że na straże nie można uzyskać dofinansowania. 

Wójt  Gminy  stwierdził,  że  radny  Stanisław  Cwalina  poruszył  skomplikowane 
zagadnienie,  ale  postara  się  udzielić  wyjaśnień.  Jak  podkreślił  budowa  strażnicy  jest 
inwestycją  gminną,  którą  należy  doprowadzić  do  końca.  Wracając  do  historii  budowy, 
powiedział, że nie chciałby hamować inicjatywy grupy osób z Panem Zbigniewem Roterem 
– Wiceprezesem OSP na czele, z którym nie unikano rozmów w powyższym zakresie. Wójt 
poprosił  następnie  o  skomentowanie  pytania  radnego  Stanisława  Cwaliny  przez  Panią 
Wiolettę Grebelską, wyjaśniając po raz drugi, że remiza stanowi mienie gminy i prowadzona 
aktualnie inwestycja nazywana jest gminną, mimo, że realizuje ją jednostka straży. 

Na prośbę  Pana Wójta,  Kierownik  Referatu  GRGiP Wioletta  Grebelska  wyjaśniła,
że budynek remizy łącznie z działką stanowi mienie gminy. Inwestorem budowy jest gmina, 
która  podpisała  umowy  z  wykonawcami,  a  całość  inwestycji  po  odbiorze  robót  będzie 
wpisana w gminny budżet. 

Radny Stanisław Cwalina  prosił  o podanie  informacji  – ile  pieniędzy od początku 
budowy pochłonęła inwestycja. 

Skarbnik  Gminy  Krystyna  Pilaszek  oznajmiła,  że  dwa  razy  przekazano  kwotę  po 
20.000 zł i 1 raz 30.000 zł.

Radny  Wiktor  Tarmanowski  wyjaśnił,  że  trzy  razy  tyle  środków  finansowych  na 
budowę udało się pozyskać z instytucji zewnętrznych. 
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Przewodnicząca Rady Gminy zapytała Panią Skarbnik czy jest możliwe przeznaczenie 
kwoty 10.000 zł na budowę remizy OSP.

Skarbnik Gminy Krystyna Pilaszek oznajmiła, że jest to wyłącznie wola Rady Gminy, 
przeznaczenie kwoty 10.000 zł na budowę nie wpłynie znacząco na budżet gminny. 

Wójt  oświadczył,  że  należy  szukać  oszczędności,  aby  tę  kwotę  zabezpieczyć
w budżecie gminy. W pełni popiera dążenia jednostki OSP w Sierzchowie do zakończenia 
budowy i skłania się przeznaczyć wnioskowane środki z rezerwy budżetowej. Akceptuje też 
wyrażone wcześniej stanowisko Przewodniczącej Komisji Oświaty - Pani Marianny Lenard 
na temat cięć w oświacie, ale jak zapewnia - nie będzie proponował dalszego zmniejszenia 
środków w tej dziedzinie. 

 W dyskusji radny Stanisław Cwalina prosił o jasność informacji na temat kosztorysu 
całkowitego  inwestycji  i  co  po  ewentualnym  dofinansowaniu  budowy  pozostałoby  do 
realizacji na przyszłość. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  zauważyła,  że  gmina  poniosła  koszty  w  wysokości
50.000 zł, teraz jednostka OSP prosi o 30.000 zł. Inwestycja pochłonęła już duże pieniądze 
- na następną sesję,  zgodnie z wnioskiem radnego Stanisława Cwaliny prosi  przygotować 
pełne sprawozdanie. 

Radny  Stanisław  Cwalina  stwierdził,  że  inwestycja  w  Sierzchowie  bulwersuje 
społeczeństwo  gminy,  zatem  prosi  o  realne  podanie  kosztów  realizacji  całej  inwestycji
tj.  składek,  wpływów  wewnętrznych  i  zewnętrznych.  Powyższe  informacje  prosił 
przygotować na kolejną sesję. 

Radny Karol Figat wyraził stwierdzenie, że szukanie odpowiedzi - czy inwestycja jest 
trafiona  czy  też  nie  -  jest  ważne,  ale  bez  względu  na  ocenę  jest  ona  własnością  gminy. 
Mówimy o kwocie 10.000 zł, której jeśli jednostka OSP nie uzyska to straci dofinansowanie 
w kwocie 60.000 zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Łodzi. Co będzie zatem gdy kwoty tej nie uda się pozyskać.

Jak zauważył radny Stanisław Cwalina wypowiedź przedmówcy to jedynie założenie
czy inwestycja jest trafiona czy też nie. Aby nabrać dystansu do omawianego zagadnienia 
zapytał - czy Zarząd Gminny OSP Bolimów zajął stanowisko w powyższej sprawie.

Wójt  oznajmił,  że  nie  wyobraża  sobie,  aby  Zarząd  Gminny OSP nie  zaopiniował 
projektu budżetu, uważał to wręcz za obowiązek.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Janusz Łukawski próbował uświadomić radnym,
że aby zmierzyć się z problemami straży trzeba w niej uczestniczyć, ciężko jest przepchnąć 
sprawy straży,  która wciąż boryka się z problemami.  Osobiście w pełni popiera działania 
jednostki OSP w Sierzchowie o dofinansowanie budowy, ponieważ dobrze byłoby, aby OSP 
nie  zwracała  już pozyskanych  środków z  WFOŚiGW - łatwiej  byłoby dołożyć  10.000 zł
i zakończyć budowę. 

Głos  w  tej  sprawie  zabrał  Wiceprezes  OSP  Zbigniew  Roter,  który  nawiązał  do 
działalności straży. Powiedział, że na terenie gminy jedynie jednostka OSP Bolimów została
włączona do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, zatem podjęto starania i udało się 
wytypować do KSRG drugą jednostkę OSP, właśnie w Sierzchowie. Pozyskano samochody 
bojowe, doposażono także w sprzęt jednostkę OSP w Bolimowie. Odpowiadając na pytanie
-  czy  inwestycja  w  Sierzchowie  jest  trafiona,  wyjaśnił,  że  planuje  się  tam  powstanie 
klubokawiarni  i  świetlicy,  które  będą  służyły  mieszkańcom  sołectwa,  a  samochody  będą 
miały możliwość garażowania w miejscu jednostki – takie jest zamierzenie i cel budowy. Jeśli 
nie  zostaną  pozyskane  środki  finansowe  na  dokończenie  budowy,  to  WFOŚiGW  będzie 
domagał się zwrotu przyznanej dotacji. Wnioskowana kwota 10.000 zł pozwoli zamknąć ten 
etap budowy,  którego gmina nie skończyła.  Jego zdaniem należy dokończyć budowę, aby 
remiza  nie  niszczała,  tym  bardziej,  że  materiał  jest  zakupiony,  później  będziemy  myśleć
o kolejnych przedsięwzięciach. 
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Radny Stanisław Cwalina odniósł się do projektu budżetu wskazując na zapis w § 7 
ust  1  pkt  1,  w którym jest  mowa o  dotacji  podmiotowej,  dla  zapisanej  z  wielkiej  litery 
„Gminnej Instytucji Kultury”. Zapytał czy jest to błąd literowy czy określona została nazwa 
instytucji.

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zapis powyższy to oczywisty błąd literowy. 
 W związku  z  brakiem głosów w dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  zapytała  –  kto

z radnych jest za przekazaniem kwoty 10.000 zł z rezerwy budżetowej na budowę remizy 
OSP w Sierzchowie i tym samym zwiększenie zaplanowanej kwoty z 20.000 zł do 30.000 zł.

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  nad  wnioskiem  radnego  Wiktora 
Tarmanowskiego  dotyczącego  przekazania  kwoty  10.000  zł  na  budowę  remizy  OSP
w Sierzchowie radni postanowili  o jego przyjęciu,  opowiadając się 13 głosami „za”, przy
2 głosach „wstrzymujących się” (radni: Stanisław Cwalina i Magdalena Stokowska).  

Po  wprowadzeniu  zmiany  w uchwale  budżetowej  tj.  zmniejszeniu  w §  4  rezerwy 
ogólnej z 30.000 zł do 20.000 zł i przeznaczeniu kwoty 10.000 zł na budowę remizy OSP, 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały  w sprawie uchwalenia budżetu na 
2007 rok. W przeprowadzonym głosowaniu radni w liczbie 15 tj. jednogłośnie zatwierdzili 
budżet gminy Bolimów na 2007 rok.

(Uchwała Nr VI/30/07  w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2007 stanowi  
załącznik do protokołu).

Radny Wiktor Tarmanowski podziękował Radzie Gminy za przychylność i zapewnił,
że  po  zakończeniu  inwestycji,  podczas  wrześniowych  uroczystości  85-lecia  straży  OSP
w Sierzchowie postara się za okazaną pomoc podziękować. 

Wójt  podziękował  radnym  za  przyjęcie  budżetu  gminy  na  2007  rok,  wyrażając 
nadzieję, że zaproponowane i zatwierdzone zmiany pójdą w dobrym kierunku. Nadmienił, 
że odnośnie  rezerwy budżetowej  miał  inne pomysły,  m.in.  by wygospodarować środki  na 
komunalizacją  gruntów  położonych  przy  autostradzie  i  plan  zagospodarowania 
przestrzennego w kierunku terenów przemysłowych.  Gdy plan  zostanie  skonkretyzowany, 
będzie  prosił  o  przesunięcia  środków  z  innych  pozycji,  aby  móc  powyższe  założenia 
zrealizować.  

O godzinie 13.50 Przewodnicząca zarządziła przerwę w obradach. 
Wznowienie obrad – godz. 14.05  

Ad.12
Przed podjęciem uchwały zmieniającej  uchwałę  Nr II/5/06  Rady Gminy Bolimów z dnia
5  grudnia  2006  r.  w  sprawie  ustalenia  przedmiotu  działania  stałej  Komisji  Rozwoju 
Gospodarczego,  Przestrzegania  Porządku  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  Rady  Gminy 
Bolimów  oraz  ustalenia  jej  składu  liczbowego  i  osobowego,  Przewodnicząca  Rady 
przypomniała,  że problem uzupełnienia  składu komisji  poruszony został  na ostatniej  sesji. 
Wówczas postanowiono, że po wyborach uzupełniających, kiedy zostanie wyłoniona osoba 
na  radnego,  uzupełnione  zostaną  składy  komisji.  Po  wcześniejszych  rozmowach
z zainteresowanymi radnymi,  Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby zwiększyć 
składy  liczbowe  obu  komisji  tj.  Komisji  Oświaty  oraz  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego
o  jedną  osobę.  Do  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Przestrzegania  Porządku
i Bezpieczeństwa Publicznego zaproponowała kandydaturę radnej Magdaleny Stokowskiej. 
Radna wyraziła zgodę do pracy w w/w komisji. 

Radny Stanisław Cwalina zwrócił uwagę, aby wykreślić w nowo definiowanym § 2 
sformułowanie  dotyczące  ustalenia  składu  „liczbowego” komisji  i  pozostawić:  „ustalenia  
składu osobowego”. Ustalenie liczby może sugerować, że komisja ma stale liczyć 6 osób. 
Nie  należy  ograniczać  składu  liczbowego,  ponieważ  w  przyszłości  może  się  zdarzyć, 
że trzeba będzie np. komisję rozszerzyć. 
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Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła uwagę, że w Statucie Gminy Bolimów w § 69 
ust.1 jest zapis, iż przedmiot działania poszczególnych komisji stałych i zakres zadań komisji 
doraźnych oraz jej skład osobowy określa Rada Gminy w odrębnych uchwałach. W związku 
z  powyższym  zapisem  można  wykreślić  wyraz  „liczbowy” i  pozostawić  sformułowanie 
„skład osobowy”. Następnie Przewodnicząca obradom odczytała projekt uchwały.

Odnośnie powyższego projektu, radny Stanisław Cwalina wniósł uwagę, że nie można 
wykreślić w tytule uchwały słowa „liczbowego”, lecz jedynie w § 2, który otrzymuje nowe 
brzmienie. 

W  związku  z  brakiem  pytań  i  uwag  do  przedłożonego  projektu  uchwały, 
Przewodnicząca  obradom  zarządziła głosowanie,  w  wyniku  którego  radni  jednogłośnie 
zatwierdzili skład osobowy komisji. 
(Uchwała  Nr  VI/31/07  zmieniająca  uchwałę  Nr  II/5/06  Rady  Gminy  Bolimów  z  dnia  
5  grudnia  2006  r.  w  sprawie  ustalenia  przedmiotu  działania  stałej  Komisji  Rozwoju 
Gospodarczego,  Przestrzegania  Porządku  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  Rady  Gminy 
Bolimów oraz ustalenia jej składu liczbowego i osobowego stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 13
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/6/06 
Rady Gminy Bolimów z dnia 5 grudnia 2006 r.  w sprawie ustalenia przedmiotu działania 
stałej Komisji Oświaty, Wychowania, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Gminy Bolimów oraz 
ustalenia jej składu liczbowego i osobowego. Zaproponowała do składu komisji kandydaturę 
radnego Stanisława Cwaliny, który od czasu rozpoczęcia kadencji nie został przypisany do 
żadnej z działających stałych komisji Rady Gminy.  Radny wyraził zgodę do pracy w w/w 
komisji.
   Wobec  powyższego  Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały,  który 
w przeprowadzonym głosowaniu radni przyjęli jednogłośnie. 
(Uchwała  Nr  VI/32/07  zmieniająca  uchwałę  Nr  II/6/06  Rady  Gminy  Bolimów  z  dnia  
5  grudnia  2006  r.  w  sprawie  ustalenia  przedmiotu  działania  stałej  Komisji  Oświaty,  
Wychowania, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Gminy Bolimów oraz ustalenia jej składu  
liczbowego i osobowego stanowi załącznik do protokołu).

Ad.14
W  przedmiotowym  punkcie  zapoznano  się  z  projektem  uchwały  zmieniającej  uchwałę
Nr  II/7/06  Rady Gminy Bolimów z  dnia  5  grudnia  2006 r.  w sprawie  ustalenia  diet  dla 
radnych  Rady  Gminy  Bolimów.  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Albert  Jerzak 
wnioskował  o zwiększenie  diet  dla  radnych z  kwoty 70 zł  do 90 zł  motywując  wniosek,
że  diety  radnych  nie  były  zmieniane  przez  okres  dwu  minionych  kadencji  tj.  od  8  lat. 
Zaproponował diety dla radnych w wysokości 90 zł, dla Przewodniczących stałych komisji 
Rady – 130 zł, dla Zastępcy Przewodniczącego komisji – 110 zł, dla Przewodniczącej Rady 
Gminy dietę miesięczną w wysokości 900 zł i dla Wiceprzewodniczącego Rady – 450 zł. 

Wójt Gminy oznajmił, iż na kolejnej sesji będzie wnioskował o zwiększenie diet dla 
sołtysów, które wzorem lat ubiegłych będzie proponował na poziomie diet radnego.

Nawiązując do § 1 pkt 4 projektu uchwały, w którym jest mowa o wysokości diety dla 
radnego w sytuacji zbiegu terminu dwóch posiedzeń tj. diet za udział w sesji i posiedzeniu 
komisji, radny Stanisław Cwalina zadał pytanie - jak w kontekście tego zapisu uregulowana 
jest sytuacja diet dla członków komisji w przypadku zbiegu terminu dwóch posiedzeń w tym 
samym dniu. 

Przewodnicząca  Rady oznajmiła, że w powyższym przypadku radni otrzymują diety 
za udział w pracach każdej z komisji.

Radny Stanisław Cwalina zauważył,  iż  jest  to różne potraktowanie  dwóch sytuacji
tj.  w  przypadku  zbiegu  terminu  posiedzenia  dwu  komisji,  dieta  jest  płacona  razy  dwa.
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Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że w powyższym przypadku radny dodatkowo 
pracuje na dwu komisjach.

Radny  Stanisław Cwalina  powtórzył,  że  jest  to  potraktowanie  różną  miarą  dwóch 
sytuacji, a naszą zasadą powinno być przewidywanie różnych okoliczności. 

Wójt Gminy oznajmił, że dieta jest rekompensatą za utracone zarobki, proponowałby 
zatrzymać się na jednej diecie w przypadku zwołania dwu komisji w jednym dniu. Należy 
potraktować  tę  sytuację  jakby  przez  analogię  i  celem  unormowania  tej  spornej  kwestii 
wprowadzić  do  projektu  uchwały  punkt  5  regulujący  sprawę  wypłaty  diet  dla  radnych
w przypadku zbiegu terminu posiedzeń komisji.
 Radny Stanisław Cwalina sformułował wniosek, aby punkt 5 zapisać w  następującym 
brzmieniu: „5. W przypadku zbiegu dwóch diet za udział w posiedzeniu komisji w tym samym 
dniu radnemu przysługuje jedna dieta”. 

Przewodnicząca obradom poddała powyższy wniosek głosowaniu, w wyniku którego 
radni jednogłośnie opowiedzieli się za jego przyjęciem. Następnie odczytała uchwałę, którą 
w  głosowaniu  radni  przyjęli  14 głosami  „za”,  przy 1 głosie  „wstrzymującym  się”  (radna 
Magdalena Stokowska).  
(Uchwała  Nr  VI/33/07  zmieniająca  uchwałę  Nr  II/7/06  Rady  Gminy  Bolimów  z  dnia
5 grudnia 2006 r.  w sprawie ustalenia  diet  dla radnych Rady Gminy Bolimów stanowi 
załącznik do protokołu).

Ad.15
Kierownik  Referatu  GRGiP  Wioletta  Grebelska  udzieliła  wyjaśnień  do  projektu  uchwały
w  sprawie  nie  uzgodnienia  projektu  rozporządzenia  Wojewody  Łódzkiego  w  sprawie 
wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu Pradoliny Warszawsko-Berlińskiej. 

Wójt  Gminy  poinformował,  iż  w  procesie  opiniodawczym  przeprowadzono 
konsultacje z sąsiednimi gminami, bowiem propozycje zawarte w projekcie rozporządzenia 
dość wyraźnie ingerowały w stan faktyczny. Proponowane ograniczenia i zakazy w projekcie 
rozporządzenia powodują, że pewne uzgodnienia nie mogą być zaakceptowane. 

Pani  Wioletta  Grebelska  -  Kierownik  Referatu  GRGiP  przedstawiła  stanowisko 
odnośnie obszaru chronionego krajobrazu Pradoliny Warszawsko-Berlińskiej, do którego jako 
Kierownik Referatu nie ma zastrzeżeń, gdyż tworzy on ciąg z obszarem sieci Natura 2000, 
lecz jedynie dwa zapisy budzą obawy, a mianowicie dotyczące ograniczeń i zakazów, jakie 
będą obowiązywały w obszarze chronionym, w tym:
-  zakaz  realizacji  przedsięwzięć  mogących  znacząco  oddziaływać  na  środowisko
w rozumieniu art. 51 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. – Prawo ochrony środowiska (Dz.U.
z 2006 r. Nr 129, poz. 902 z późn. zm.),
- zakaz lokalizowania obiektów budowlanych w pasie szerokości:

- 100 m od linii brzegowej rzeki Bzury, Rawki i Neru,
- 50 m od linii brzegów pozostałych rzek i zbiorników wodnych,

z wyjątkiem urządzeń wodnych oraz obiektów służących prowadzeniu racjonalnej gospodarki 
rolnej, leśnej lub rybackiej.  

Jak  podkreśliła  Pani  Wioletta  Grebelska  w  rozporządzeniu  nie  ma  nigdzie 
zdefiniowanego powyższego wyjątku,  więc można stwierdzić,  że będzie się on odnosił do 
budynków gospodarczych i mieszkalnych, a to wiąże się z tym, że rolnicy nie będą mogli 
rozbudować lub postawić nowych budynków na obszarze przylegającym do rzeki Rawki. 

Przewodnicząca  obradom  poinformowała,  że  wpłynął  do  Rady  Gminy  celem 
zaopiniowania kolejny projekt rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w sprawie ustanowienia 
Planu  Ochrony  Bolimowskiego  Parku  Krajobrazowego.  Jest  to  już  trzeci  projekt  w  tej 
kadencji,  wcześniejsze  dwa podobne  analizowane  były  od  2  miesięcy.  Do tej  pory Rada 
Gminy  udzieliła  odpowiedzi  w  sprawie  wyznaczenia  sieci  obszaru  Natura  2000,  dziś 
podejmie  uchwałę  w  sprawie  wyznaczenia  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Pradoliny 
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Warszawsko-Berlińskiej,  natomiast  w  zakresie  trzeciego  projektu  pozostaje  30  dni  na 
odpowiedź. 

 W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodnicząca obradom odczytała projekt 
uchwały, którą w głosowaniu radni przyjęli jednogłośnie. 
 (Uchwała  Nr  VI/34/07  w  sprawie  nie  uzgodnienia  projektu  rozporządzenia  Wojewody 
Łódzkiego  w  sprawie  wyznaczenia  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Pradoliny 
Warszawsko-Berlińskiej stanowi załącznik do protokołu).

Ad.16
Inspektor  Elżbieta  Kłosińska  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy
w  miejscowości  Joachimów-Mogiły.  W  sprawie  powyższej  wpłynął  wniosek  od  Pani 
Sierzyckiej,  właścicielki  działki  położonej  w  kompleksie  rekreacyjnym  w  miejscowości 
Joachimów-Mogiły.  W  związku  z  pominięciem  jednej  ulicy  działka  Pani  Sierzyckiej  po 
podziale nieruchomości pozostała przy ulicy bez nazwy, dlatego wnioskodawczyni zwróciła 
się z propozycją nadania nazwy ulicy – Akacjowa będącej jej  przedłużeniem, którą dzieli 
ulica Polna. 

Radny Stanisław Cwalina zapytał czy mieszkańcy wyrazili w sprawie nadania nazwy 
ulicy swoje zdanie. 

Pani  Elżbieta  Kłosińska  potwierdziła,  że  skoro  wpłynął  taki  wniosek,  mieszkańcy 
akceptują powyższą propozycję.  

W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  obradom  odczytała 
uchwałę, którą radni w przeprowadzonym głosowaniu przyjęli jednogłośnie. 
(Uchwała  Nr  VI/35/07  Rady  Gminy  Bolimów  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy
w miejscowości Joachimów-Mogiły stanowi załącznik do protokołu).

Ad.17
Przewodnicząca Rady Gminy nawiązała do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
zawierającej zarzuty na pracę Wójta Gminy Bolimów. Wyjaśniła, że sprawa skargi toczy się 
już od dłuższego czasu, nowi radni zostali na ten temat poinformowani i analizowali skargę 
na  posiedzeniach  komisji.  Skarga  została  przekazana  pismem  z  Łódzkiego  Urzędu 
Wojewódzkiego w Łodzi Wydziału Polityki Społecznej, z którym Przewodnicząca zapoznała 
radnych. (Pismo Nr PS.II.0553/4-II/2007 z dnia 7 lutego 2007 r. przekazujące skargę Pani  
Zofii  Giersz  zam.  w  Nowym  Dębsku  w  gminie  Nowa  Sucha  stanowi  załącznik  do  
protokołu).  
Do pisma przekazującego skargę załączono komplet pism m.in. ze Starostwa Powiatowego 
w Skierniewicach, Posterunku Policji w Bolimowie oraz Wójta Gminy Bolimów, w których 
zawarte zostało stanowisko odnośnie wniesionej  przez Panią Zofię Giersz sprawy.  Łódzki 
Urząd  Wojewódzki  w  Łodzi  prosi  o  podjęcie,  zgodnie  z  Kodeksem  Postępowania 
Administracyjnego działań mających na celu wyjaśnienie zarzutów zawartych w piśmie Pani 
Giersz  i  poinformowanie  o  zajętym  stanowisku  zainteresowanej  oraz  przesłanie  kopii 
odpowiedzi w powyższej sprawie.

Ponadto  Przewodnicząca  poinformowała,  iż  celem  analizy  problemu  uzyskano 
informacje  z  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Bolimowie  dotyczące  sytuacji 
życiowej  i  socjalno-bytowej  Pani  Zofii  Giersz  oraz  pismo  z  Urzędu  Stanu  Cywilnego 
wyjaśniające sprawę jej meldunku. 
     Pani Elżbieta Kłosińska wyjaśniła, że sprawa zameldowania Pani Zofii Giersz na terenie 
naszej gminy wciąż powraca. W/w nie mieszka w Nowych Kęszycach od 14 lat, co stanowi 
podstawę,  że nie  można jej  tam zameldować,  ponadto nie  wyraża  na to  zgody właściciel 
nieruchomości  Pan Zenon Zieliński.  Pani Giersz powinna zostać zameldowana tam,  gdzie 
obecnie mieszka. Pani Kłosińska dodała, że przy stałym lub czasowym meldunku powyżej
3 miesięcy musi być potwierdzenie właściciela nieruchomości o przebywaniu danej osoby. 
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Radny Stanisław Cwalina zapytał jakiego łamania przepisów prawa dotyczyła skarga. 
Wójt wyjaśnił, że skarga nie odnosi się do przepisów prawa, a Przewodnicząca Rady 

dodała,  że  sprawa dotyczy  zarzutów,  iż  Wójt  nie  chce  Pani  Zofii  Giersz zameldować  na 
terenie gminy Bolimów, do czego nie ma żadnych podstaw prawnych.

Wójt  oznajmił,  że  w sprawie skargi  wprawdzie nie  powinien zabierać  głosu,  gdyż 
zarzuty dotyczą jego osoby, ale sprawa jest dużo bardziej złożona. Skarg podobnego rodzaju 
wpłynęło kilka, jeszcze na poprzedniego Wójta i rozpatrywano ją w ubiegłej kadencji przy 
pomocy komisji doraźnej oraz udziale Komisji Rewizyjnej. 

Według informacji  przekazanej  przez  Panią  Janinę Werle  -  Kierownika  Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej, Pani Zofia Giersz była zameldowana w Nowych Kęszycach, 
gdzie  był  jej  dom  rodzinny.  W  1994  roku  opuściła  zajmowane  tam  mieszkanie  wraz
z  konkubentem  i  zamieszkała  na  Okopach  w  gminie  Nowa  Sucha,  obecnie  przebywa
w  Dębsku  Nowym.  Korzystała  ze  świadczeń  pomocy  społecznej  w  gminie  Bolimów
do  momentu,  gdy  jej  brat  Zenon  Zieliński  złożył  wniosek  o  wymeldowanie,  gdyż  w/w
 nie zamieszkiwała w Nowych Kęszycach od 14 lat. Całą sytuacją zainteresowała się prasa 
i media, które szeroko nagłaśniały całą sprawę. Pani Werle na zakończenie dodała, że Pani 
Giersz wraz  z  konkubentem otrzymywali  propozycje  mieszkań,  ale  nie  chcieli  skorzystać
z pomocy. Obecnie w/w chce powrócić na teren naszej gminy.

Przewodnicząca  Rady  stwierdziła,  że  w/w  posiadając  meldunek  na  terenie  naszej 
gminy będzie  mogła  korzystać  z  pomocy finansowej  z  gminy Bolimów,  a  jej  konkubent
z Nowej Suchej.  

Radny Stanisław Cwalina  zapytał  czy w istniejącym stanie  prawnym jest  możliwe 
uczynienie osoby bezmeldunkową.

Pani  Elżbieta  Kłosińska  wyjaśniła,  że  jeśli  osoba  nie  przebywa  w  miejscu 
zamieszkania  przeprowadza  się  postępowanie  wyjaśniające  celem  wydania  decyzji 
administracyjnej. Obecne przepisy zezwalają na pozostawanie osoby bez meldunku stałego.

Wiceprzewodniczący Rady Janusz Łukawski oznajmił, że konkubent Pani Zofii Giersz 
pisze  wciąż  skargi  i  podania  podobnej  treści  do  Wójta  Gminy  Nowa  Sucha,  jest  to 
analogicznie podobna sytuacja. 

Wobec  uzyskanych  szczegółowych  wyjaśnień  i  informacji,  Przewodnicząca  Rady 
Gminy uznała, że przedstawione przez Panią Zofię Giersz zarzuty na pracę Wójta Gminy są 
bezzasadne.  Materiały  w  powyższej  sprawie  będą  stanowiły  załącznik  do  protokołu,
z którymi komisje dodatkowo będą mogły się szczegółowo zapoznać. 

Radny Stanisław Cwalina zapytał, czy dobrze rozumie, że skoro nie zaszły żadne inne 
okoliczności w przedstawionej sprawie to Rada Gminy podtrzymuje stanowisko i postanawia 
uznać skargę za bezzasadną.

Przewodnicząca Rady potwierdziła  powyższe pytanie  radnego. Odczytała  następnie 
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi zawierającej zarzuty na pracę Wójta Gminy 
Bolimów,  którą  w  głosowaniu  radni  przyjęli  jednogłośnie  postanawiając  tym  samym
o uznaniu skargi za bezzasadną.
(Uchwała Nr VI/36/07 Rady Gminy Bolimów w sprawie rozpatrzenia skargi zawierającej  
zarzuty na pracę Wójta Gminy Bolimów stanowi załącznik do protokołu).

Ad.18
Kierownik Referatu GRGiP Wioletta Grebelska dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 
w sprawie uchylenia Uchwały Nr XV/19/96 Rady Gminy Bolimów z dnia 28 marca 1996 
roku w sprawie warunków przyłączenia  się do komunalnej  sieci  wodociągowej na terenie 
gminy  Bolimów,  uchylenia  Uchwały  Nr  XXVI/18/97  Rady  Gminy  Bolimów  z  dnia
24  kwietnia  1997  roku  w  sprawie  wprowadzenia  zmiany  w  załączniku  do  Uchwały
Nr  XV/19/96  Rady  Gminy  Bolimów  z  dnia  28  marca  1996  roku  w  sprawie  warunków 
przyłączenia  się  do  komunalnej  sieci  wodociągowej  na  terenie  gminy  Bolimów  oraz 
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uchylenia  Uchwały  Nr  X/44/99  Rady  Gminy  Bolimów  z  dnia  18  listopada  1999  roku
w sprawie warunków przyłączania się do komunalnej sieci kanalizacyjnej na terenie gminy 
Bolimów.  Wyjaśniła  dlaczego proponuje się  uchylenie  powyższych  uchwał,  na podstawie 
których ustalono opłaty za wyrażenie zgody na dokonanie przyłączenia do komunalnej sieci 
wodociągowej  i  wydawanie  technicznych  warunków przyłączenia  nieruchomości  do  sieci 
wodociągowej. Odnosząc się do treści uzasadnienia załączonego do projektu uchwały, Pani 
Grebelska  nawiązała  do  historii  dotyczącej  wpłat  jednorazowych  mieszkańców 
uczestniczących w partycypacji kosztów budowy sieci wodociągowej i sieci kanalizacyjnej. 
Wyjaśniła  następnie,  że  w  wyniku  kontroli  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 
przeprowadzonej  w  Urzędzie  Gminy  w  2006  roku,  stwierdzono,  że  pobieranie  opłat  za 
wydanie  warunków technicznych  przyłączenia  nieruchomości  do  sieci  wodociągowej jest 
niezgodne  z  obowiązującym  w  Polsce  prawem.  Opłaty  powyższe  stanowiły  podstawę 
indywidualnych wpłat i nie były pobierane przez gminę od roku 2005. Jak podkreśliła Pani 
Grebelska  obowiązujące  do  tej  pory  uchwały  były  prawomocnie  podjęte,  stanowiły  akty 
prawa miejscowego na terenie  gminy Bolimów i  nigdy nie  zostały uchylone  przez  organ 
nadzoru, nie były zaskarżone, ani we właściwym trybie zakwestionowane. W obecnym stanie 
prawnym w/w uchwały nie  wywierają  zamierzonych  skutków prawnych,  dlatego podjęcie 
działań  w  celu  ich  uchylenia  będzie  usankcjonowaniem  stanu  prawnego  tj.  zaprzestania 
pobierania opłat jednorazowych. 

Radny Stanisław Cwalina zapytał od kiedy stan prawny nie pozwalał pobierać opłat
przez  gminę  z  tytułu  partycypacji  przez  mieszkańców  w  kosztach  budowy  sieci 
wodociągowej i sieci kanalizacyjnej.

Pani  Wioletta  Grebelska  wyjaśniła,  że  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  nie 
ustosunkowała się do tej  kwestii,  ponieważ kontrola  obejmowała  lata  2004-2005. Według 
przeprowadzonych konsultacji z mecenasem opłaty nie powinny być pobierane od roku 2001 
w  czasie  wejścia  przepisów  ustawy  o  zbiorowym  zaopatrzeniu  w  wodę  i  zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków. 

Sołtys  wsi  Jasionna  Jan  Muszyński  oznajmił,  że  skoro  zebrano  od  mieszkańców 
wpłaty na kanalizację po 200 zł, to kto teraz odpowiada za zebraną sumę.

Wójt proponował omówić poruszony temat  w punkcie dotyczącym spraw różnych, 
ponieważ jak wyjaśnił - dotyczy to innej sprawy, a mianowicie pieniędzy zebranych przez 
Społeczny  Komitet  na  projekt  budowy  kanalizacji  w  miejscowościach:  Podsokołów, 
Sokołów, Jasionna i Sierzchów. 

Radny Stanisław Cwalina zapytał  jak wielkiej grupy osób i kwot z tytułu wpłat za 
wydawanie technicznych warunków przyłączenia  nieruchomości do sieci  wodociągowej to 
dotyczyło,  czy  są  jakieś  zobowiązania  względem  tych  osób  i  czy  gmina  przewiduje 
wprowadzenie opłaty adiacenckiej będącej odpowiednikiem opłat przyłączeniowych. 

Wójt Gminy wyjaśnił,  że według kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej sprawa 
dotyczy 14 wpłat tj. kwoty 6.000 – 10.000 zł, ale analizując problem dogłębniej na pewno 
kwota jest znacznie większa. Uchwały stanowiły podstawę indywidualnych opłat, nie zostały 
uchylone,  ani  zakwestionowane  przez  Wojewodę  Łódzkiego,  ani  też  zaskarżone  do 
Naczelnego Sądu Administracyjnego. Dawniej tak budowano wodociągi i na ten czas została 
podjęta uchwała. Sprawa nie dotyczy tylko naszej gminy,  jest to problem ogólnokrajowy.  
Jak  widać  jest  to  zawiły  temat,  który  przy  pomocy  prawników  próbujemy  rozwiązać. 
Odnośnie  opłaty  adiacenckiej,  Wójt  poinformował,  że  gmina  nie  przewiduje  jej 
wprowadzenia. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji,  Przewodnicząca  Rady odczytała  projekt 
uchwały, a następnie zarządziła głosowanie, w wyniku którego 13 radnych głosowało za jej 
przyjęciem, przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 „wstrzymującym się”. 
(Uchwała  Nr  VI/37/07  Rady  Gminy  Bolimów  w  sprawie  uchylenia  Uchwały
Nr  XV/19/96  Rady  Gminy  Bolimów z  dnia  28  marca  1996  roku w sprawie  warunków 
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przyłączenia się do komunalnej sieci wodociągowej na terenie gminy Bolimów, uchylenia  
Uchwały Nr XXVI/18/97 Rady Gminy Bolimów z dnia 24 kwietnia 1997 roku w sprawie  
wprowadzenia zmiany w załączniku do Uchwały Nr XV/19/96 Rady Gminy Bolimów z dnia 
28  marca  1996  roku  w  sprawie  warunków  przyłączenia  się  do  komunalnej  sieci  
wodociągowej na terenie gminy Bolimów oraz uchylenia Uchwały Nr X/44/99 Rady Gminy  
Bolimów  z  dnia  18  listopada  1999  roku  w  sprawie  warunków  przyłączania  się  do  
komunalnej  sieci  kanalizacyjnej  na  terenie  gminy  Bolimów,  stanowi  załącznik  do 
protokołu). 

Ad.19
W przedmiotowym punkcie Skarbnik Gminy Krystyna Pilaszek przedstawiła projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę Nr V/21/07 Rady Gminy Bolimów w sprawie procedury uchwalania 
budżetu  i  szczegółowości  materiałów  informacyjnych  towarzyszących  projektowi  budżetu 
oraz zakresu i  formy informacji  o  przebiegu wykonania  budżetu.  Według wyjaśnień  Pani 
Skarbnik, uchwała w przedmiotowej sprawie podjęta 30 stycznia  2007 r.  zawierała w § 8 
mało precyzyjny zapis, o czym gminę poinformowano telefonicznie przez członka kolegium 
Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Łodzi Zespół Zamiejscowy w Skierniewicach.  Celem 
naniesienia  poprawki  proponuje  się  na  dzisiejszej  sesji  wprowadzić  zmiany  w  §  8  w/w 
uchwały.

Radny Stanisław Cwalina oznajmił, że nie wnika w meritum, ale chciałby wiedzieć
co spowodowało, że zapis był niedoskonały i wymaga naniesienia poprawki.

Skarbnik  Gminy  wyjaśniła,  że  każdy  organ  nadzoru  inaczej  interpretuje  przepisy, 
może  nie  zakwestionowałaby  go  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  w  województwie 
mazowieckim, ale jednak uwagi wniosła RIO w Łodzi wskazując na brak specjalistycznego 
zapisu.

Przewodnicząca Rady uznała, że każdy może inaczej interpretować przepisy, dobrze, 
że odpowiednie organa wnoszą uwagi i możemy ten zapis sprostować.

W związku z  brakiem pytań  do przedłożonego projektu,  Przewodnicząca  obradom 
odczytała uchwałę, którą w zarządzonym głosowaniu radni przyjęli jednogłośnie. 
(Uchwała Nr VI/38/07 Rady Gminy Bolimów zmieniająca uchwałę Nr V/21/07 Rady Gminy 
Bolimów  z  dnia  30  stycznia  2007  r.  w  sprawie  procedury  uchwalania  budżetu  
i  szczegółowości  materiałów  informacyjnych  towarzyszących  projektowi  budżetu  oraz  
zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu stanowi załącznik do protokołu). 
   
Ad. 20
Kierownik  Referatu  GRGiP  Wioletta  Grebelska  przekazała  szczegółową  informację 
dotyczącą modernizacji gminnej Oczyszczalni Ścieków. 

Przedtem Wójt Gminy zasygnalizował, że w niedługim czasie będzie zwracał się do 
Rady Gminy celem konsultacji w rozwiązaniu problemu przebudowy oczyszczalni. O tym jak 
ta  sytuacja  wygląda  w  świetle  nowych  zdarzeń,  opowiedziała  Pani  Wioletta  Grebelska 
wprowadzając  radnych  w  temat.  Podkreśliła  na  wstępie,  że  gmina  musi  przystąpić  jak 
najszybciej  do  modernizacji  oczyszczalni,  która  powinna  prawidłowo  funkcjonować
i  przyjmować  w  przyszłości  ścieki  dowożone.  Według  pierwszych  założeń  inwestycja
miała  opierać się  na urządzeniach  i  norweskiej  technologii  -  w 2005 roku gmina  podjęła 
zamiar  pozyskania  środków  na  modernizację  oczyszczalni  z  Norweskiego  Mechanizmu 
Finansowego przy pomocy firmy INWATEC w Warszawie,  która opracowała nowatorską 
koncepcję technologiczną. Pierwszy przetarg na wykonanie dokumentacji projektowej, został 
unieważniony,  gdyż  nie  wpłynęła  żadna  oferta.  W  wyniku  drugiego  postępowania 
przetargowego,  Wielobranżowe  Przedsiębiorstwo  Produkcyjno-Usługowe  w  Krakowie
-  firma  SUMAX wniosła  protest,  zarzucając  zamawiającemu  naruszenie  przepisów art.29 
ustawy  Prawo  zamówień  publicznych  poprzez  narzucenie  technologii,  którą  należałoby 
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zastosować  przy  projektowaniu  oczyszczalni  ścieków.  Zarzucono  gminie  łamanie  zasad 
równego  traktowania  wykonawców,  co  w  konsekwencji  narusza  zasady  uczciwej 
konkurencji.  W  uzasadnieniu  protestu  firma  podniosła  zarzuty,  że  narzucenie  wybranej 
technologii oczyszczalni bez możliwości przedstawienia rozwiązań zamiennych uniemożliwia 
wzięcie udziału w postępowaniu przetargowym innym firmom oferującym inne sprawdzone 
i  stosowane  technologie.  Firma  wnosząca  protest,  po  analizie  załączonej  do  Specyfikacji 
Istotnych Warunków Zamówienia technologii stwierdziła, iż dobrana w koncepcji technologia 
jest bardzo droga w eksploatacji, a mianowicie koszt energii elektrycznej na 1 dobę wynosi 
około 500 zł, do tego dochodzą koszty zakupu i transportu: wodorotlenku sody, polielektrolitu 
oraz  PIX-u.  Zdaniem firmy  istnieje  również  uzasadnione  podejrzenie,  że  technologia  nie 
zapewniłaby  parametrów  ścieków  oczyszczonych,  jak  podano  w  koncepcji,  gdyż  na 
oczyszczalnię będzie dopływało 50 % ścieków przemysłowych z Zakładu „Fructodor” oraz 
Odlewni  Żeliwa,  co  uniemożliwi  właściwą  pracę  złoża  biologicznego.  Reasumując 
wykonanie  dokumentacji  projektowej  zgodnie  z  powyższą  koncepcją  mogłoby  to  narazić 
gminę  na  bardzo  wysokie  koszty  eksploatacji  oczyszczalni,  co  przekłada  na  projektanta 
odpowiedzialność  za  właściwe  zaprojektowanie  oczyszczalni  i  działanie  technologii 
narzuconej  przez  zamawiającego.  W  związku  z  powyższym  firma  SUMAX  wniosła
o usunięcie ze SIWZ zapisów dotyczących wykonania projektu budowlano-wykonawczego 
zgodnie z posiadaną przez gminę koncepcją technologiczną oraz dopuszczenia składania ofert 
zawierających  inne  rozwiązania  technologiczne  oczyszczalni  ścieków,  pod  warunkiem 
dołączenia do oferty koncepcji proponowanych rozwiązań. Biorąc pod uwagę, że są to bardzo 
poważne  zarzuty  gmina  zleciła  sporządzenie  opinii  dr  Jerzemu  Przybińskiemu
–  pracownikowi  Katedry  Inżynierii  Środowiska  Politechniki  Łódzkiej,  który  po 
przeanalizowaniu  materiałów  stanowiących  podstawę  realizacji  dalszych  faz  rozbudowy
i modernizacji Oczyszczalni Ścieków w Bolimowie, takich jak: koncepcja wykonana przez 
firmę  INWATEC  z  Warszawy  oraz  decyzji  wodnoprawnej  i  wizji  lokalnej  oczyszczalni 
stwierdził, że dotychczasowy stan technologiczny i techniczny oczyszczalni wymaga podjęcia 
natychmiastowych  działań  w  fazie  dokumentacyjnej  w  taki  sposób,  aby  najpóźniej
z  początkiem  roku  2008  rozpocząć  fizyczną  realizację  inwestycji.  Przed  podjęciem 
opracowania  projektu  budowlano-wykonawczego  niezbędna  byłaby  weryfikacja  bilansu 
ilościowego  i  jakościowego  ścieków  w  zakresie:  wiarygodnych  ilości  ścieków 
doprowadzanych  do  oczyszczalni,  co  wiąże  się  z  rozwojem  sieci  kanalizacyjnej, 
jednoznacznej  deklaracji  firmy „Fructodor”, co do przyłączenia  się do nowej oczyszczalni 
oraz ustalenia optymalnego składu jakościowego ścieków w aspekcie oczyszczania ścieków 
przemysłowych  oraz  dużych  ilości  ścieków dowożonych.  Proponowana według koncepcji 
firmy  INWATEC  technologia  oczyszczalni  charakteryzuje  się  m.in.  dużymi  kosztami 
inwestycyjnymi,  unikalnymi  urządzeniami  nie  posiadającymi  odpowiedników  wśród 
producentów, w tym przede wszystkim polskich, bardzo dużymi kosztami eksploatacyjnymi, 
wyrażonymi  dużym  zużyciem  energii  elektrycznej  i  ogromnym  zużyciem  środków 
chemicznych. Wymagałaby prowadzenia bardzo starannej i systematycznej eksploatacji dla 
uzyskania założonych efektów ekologicznych. Ponadto koncepcja charakteryzuje się błędnym 
przyjęciem  procesu  etapowania  inwestycji  oraz  brakiem  listy  referencyjnej  pracujących
oczyszczalni  w  Polsce,  według  przyjętego  schematu  technologicznego.  Optymalną 
technologią  dla  potrzeb  Bolimowa  byłaby  oczyszczalnia  przyjęta  według  sugestii 
zaproponowanych w rozdziale 8 opinii tj. na osadzie czynnym i złóż biologicznych.
(Szczegółowa  opinia  dotycząca  realizacji  dalszych  faz  projektowych  przebudowy
i rozbudowy Oczyszczalni Ścieków,  według koncepcji  wykonanej przez firmę INWATEC
w Warszawie stanowi załącznik do protokołu).

Pani Kierownik Wioletta Grebelska poinformowała, że protest Firmy SUMAX został 
uznany  w  części  za  zasadny  i  na  podstawie  art.  93  ust.  7  ustawy  Prawo  zamówień 
publicznych  unieważniono  postępowanie  o  udzielenie  zamówienia  publicznego  w  trybie 
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przetargu  nieograniczonego  na  „Wykonanie  dokumentacji  projektowej  na  budowę  części  
biologicznej gminnej  oczyszczalni  ścieków  komunalnych  w  Bolimowie wg  istniejącej  
koncepcji technologicznej”. 

Wójt  wyjaśnił,  że  pewne  zawirowania  polityczne  zmieniły  układy  w  strukturach 
fundacji pomocowych, zmienia się jakby optyka i obecnie pozyskanie funduszy norweskich 
staje się nierealne. Spotykając się z krytycznymi uwagami na temat koncepcji technologicznej 
oczyszczalni,  planowane  jest  w  najbliższym  czasie  spotkanie  w  Warszawie,  na  którym 
postanowiono zgłębić sprawy pozyskania funduszy norweskich i poznać też inne możliwości 
finansowania  inwestycji.  Firma  INWATEC  opracowująca  w/w  technologię  wycofała  się 
jakby z pola działania, trzeba zatem wypracować własny model zmierzający do pozytywnego 
rozwiązania.  Gmina  musi  wybrać  taki  proces,  aby  w  przeciągu  kilku  miesięcy  podjąć 
działania związane z budową oczyszczalni.  Opierając się na sugestii firmy SUMAX, która 
podpowiada  zastosowane  nowatorskie  rozwiązania  technologiczne  oczyszczalni  w  innych 
miejscowościach, a takich obiektów funkcjonuje ponad 80, postanowiono, aby przeprowadzić 
pewien  rekonesans.  Będąc  w  stałym  kontakcie  z  Radą  Gminy,  Wójt  oznajmił,
że w najbliższym czasie zaproponuje Komisji Rozwoju Gospodarczego wyjazd poza teren 
gminy mający na celu praktyczne poznanie zastosowanych technologii  w funkcjonujących 
oczyszczalniach  ścieków.  Najbliższa  taka  oczyszczalnia  została  wybudowana
w Domaniewicach. 

Ad.21
W  przedmiotowym  punkcie  Wójt  przedłożył  informację  o  działalności  w  okresie 
międzysesyjnym tj. od 30 stycznia do 21 marca 2007 r.
W zakresie zadań Referatu Gospodarki, Rozwoju Gospodarczego i Promocji 
realizowano następujące zadania:
-  podpisano umowę z Przedsiębiorstwem „Eko-Serwis” w Łowiczu dotyczącą współpracy
w  zakresie  selektywnej  zbiórki  odpadów  przy  użyciu  worków  oraz  tzw.  dzwonów
w miejscowościach: Bolimów i Humin;
- w zakresie gospodarki odpadami zwiększyła się o 8 liczba posesji, które zawarły umowy na 
wywóz odpadów komunalnych;
- podpisano umowę z Panią Marią Siemińską prowadzącą „Hotel dla zwierząt” na odławianie 
i umieszczanie w tymże hotelu bezdomnych psów z terenu gminy;
- podpisano umowę z Przedsiębiorstwem „Hetman” na odbiór i utylizację padłych zwierząt;
-  w dniu 19 marca  br.  Urząd Gminy otrzymał  projekt  Programu Ochrony Środowiska od 
firmy „Eko-Efekt”, który zostanie przesłany do uzgodnień; 
-  do  zaopiniowania  przez  instytucje  zewnętrzne  został  przekazany  miejscowy  plan 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  obejmujący  miejscowości:  Joachimów-Mogiły
i Bolimów; 
- trwają prace nad skorygowaniem Planu Rozwoju Lokalnego dla gminy Bolimów;
- opracowano Plan Marketingu Terytorialnego dla gminy Bolimów, który będzie  stanowił 
dopełnienie  Planu  Rozwoju  Lokalnego.  Plan  zawiera  działania,  które  należy  i  można 
wprowadzać aby pozyskać inwestorów zewnętrznych wraz z kapitałem;
- trwa postępowanie prowadzone przez Wojewodę Łódzkiego, wszczęte na wniosek gminy
o  uregulowanie  stanu  prawnego  działek  o  nr  ewidencyjnym  81/21  -  Wólka  Łasiecka,
335 - Sierzchów i 181 - Józefów tj. drogi gminne;
- przeprowadzono postępowanie przetargowe w celu wydzierżawienia na okres 2 lat trzech 
działek rolnych w miejscowości Łasieczniki będących własnością gminy;
-  przeprowadzono  dwa  postępowania  w trybie  przetargu  nieograniczonego  na  wyłonienie 
wykonawcy  projektu  budowlano-wykonawczego  według  posiadanej  przez  Urząd  Gminy 
koncepcji  technologicznej  Oczyszczalni  Ścieków. Oba postępowania zostały unieważnione
tj. pierwszy z powodu braku ofert, a drugi na wskutek uwzględnienia protestu;
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- umorzono postępowanie na wniosek strony w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na budowę rurociągu podziemnego do nawadniania pól uprawnych 
o powierzchni 40 ha zasilanego ze zbiornika powierzchniowego powstałego po wydobyciu 
żwiru (pobór wody 44 m3 na dobę). Strona ponownie wystąpiła z wnioskiem dotyczącym tego 
przedsięwzięcia, lecz określono pobór wody w ilości 1520 m3 na dobę.
W zakresie Gospodarki Komunalnej:
- wykonana została trzebież lasu gminnego w Łasiecznikach, a pozyskane drewno przekazano 
na opał dla szkół w Bolimowie, Kęszycach i Huminie;
- przeprowadzono cięcia  korekcyjne krzewów i drzew w Rynku im.  Tadeusza Kościuszki
w Bolimowie;
- dokonano cięcia korekcyjnego drzew zagrażających linii energetycznej w Kurabce;
- wyrównano nawierzchnię szlaką (żużlem) ulicy Kajaka i Stroynowskiego w Bolimowie oraz 
we wsi Jasionna Parcel;
-  wykonano  bieżące  prace  konserwacyjno-naprawcze  oświetlenia  ulicznego  oraz  sieci 
wodociągowych.
W zakresie ochrony przeciw pożarowej:
- odbyły się zebrania sprawozdawczo wyborcze w jednostkach OSP Sierzchów, Łasieczniki, 
Ziąbki i Kęszyce;
- 19 marca br. odbyło się zebranie Zarządu Gminnego OSP, na którym omawiano projekt 
budżetu dotyczący Ochotniczych Straży Pożarnych.
W zakresie oświaty:
- w dniach 12 - 20 lutego br. przeprowadzona została w Szkole Podstawowej w Kęszycach 
wizytacja  przeprowadzona  przez  starszego  wizytatora  Kuratorium  Oświaty  w  Łodzi 
Delegatura w Skierniewicach Panią Zofię Kalisz – nie było
W zakresie zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej:
- w ramach pomocy najuboższym wydawane były dary w postaci artykułów spożywczych;
- kompletowano wnioski o ustalenie stopnia niepełnosprawności dla 3 osób;
- pomagano w poszukiwaniu pracy bezrobotnym.
W zakresie działalności Gminnego Ośrodka Kultury:
- 20 lutego 2007 r. zorganizowano bal przebierańców z nagrodami za najciekawsze 
przebranie;
- 24 lutego 2007 r. odbyło się otwarcie wystawy malarskiej „Są takie miejsca”,
- 7 marca 2007 r. odbył się koncert z okazji Dnia Kobiet.
W zakresie pozostałych zadań:
- 04.02.2007 r. odbyły się wybory do Powiatowej Izby Rolniczej Województwa Łódzkiego,
w których wybrano delegatów: Panią Beatę Flejszer i Pana Teodora Tadeusza Obsznajczyka;
-  07.02.2007 r.  wraz  z  Przewodniczącą  Rady Gminy i  Panią  Kierownik Referatu  GRGiP 
Wiolettą  Grebelską  uczestniczono  w  konsultacjach  w  sprawie  obszaru  sieci  Natura  2000
i funkcjonowania Oczyszczalni Ścieków w Domaniewicach, 
- 08.02.2007 r. odbyła się narada w Powiatowym Urzędzie Pracy;
-  13.02.2007  r.  miało  miejsce  spotkanie  zorganizowane  przez  Stowarzyszenie  Powiatów
i Gmin Dorzecza Bzury w sprawie podziału środków finansowych w ramach Indykatywnego 
Planu Inwestycyjnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego;
- 15.02.2007 r. odbyło się szkolenie obronne w Łodzi mające na celu podjęcie działań wobec 
istniejących zagrożeń bezpieczeństwa;
- 17.02.2007 r. miały miejsce uroczystości 40-lecia Szkoły Podstawowej w Bolimowie;
-  24.02.2007  r.  przedstawiciele  Moto-Clubu  z  Warszawy  wystąpili  z  propozycją 
zorganizowania rajdu starych samochodów na Rynku w Bolimowie. Po konsultacji z Panią 
Dyr. Gminnego Ośrodka Kultury rajd zaplanowano na dzień 14 kwietnia br. 
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-  27.02.2007  r.  odbyła  się  narada  w  Starostwie  Powiatowym  w  Skierniewicach
z  udziałem  Kierownika  Wydziału  Geodezji  -  Jerzego  Kulickiego,  podczas  której 
konsultowano problem komunalizacji terenów (obszar 37 ha) położonych za autostradą; 
- 02.03.2007 r. omawiano sprawy oczyszczalni Ścieków z udziałem eksperta z Politechniki 
Łódzkiej; 
- 06.03.2007 r. Wójt uczestniczył w spotkaniu w Łodzi dotyczącym możliwości finansowania 
przedsięwzięć inwestycyjnych ze środków unijnych;
- 04.03.2007 r. odbyły się wybory uzupełniające do Rady Gminy Bolimów. W związku ze 
zgłoszeniem  jednego  kandydata  Gminna  Komisja  Wyborcza  dokonała  wyboru  bez 
przeprowadzania głosowania;
-  12.03.2007  r.  Wójt  uczestniczył  w  sesji  powiatowej,  podczas  której  podejmowano 
problematykę dotyczącą powiatu skierniewickiego;
- 18.03.2007 r. omawiano problematykę Oczyszczalni Ścieków z udziałem przedstawiciela 
Firmy SUMAX; 
-  20.03.2007 r.  odbyła  się  narada  w Starostwie  Powiatowym w Skierniewicach  na  temat 
usuwania  azbestu  oraz  możliwości  dofinansowania  w  tym  zakresie  w  ramach  programu 
„Łódzkie bez Azbestu” (istnieje możliwość refundowania kosztów w 85 % - przy cenie 18 zł 
za 1 m2, przy umowach zbiorowych 10 zł za 1 m2); 
- 20.03.2007 r. odbyło się spotkanie z dyrektorem wydziału Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi 
na  temat  modernizacji  drogi  wojewódzkiej  nr  705  relacji  Skierniewice-Bolimów 
zorganizowane przez Panią Poseł na Sejm RP Krystynę Ozgę; 
- odbyły się na terenie gminy zebrania w sprawie wyborów sołtysów i Rad Sołeckich oraz 
zebrania strażackie. 

Ad.22
W punkcie dotyczącym interpelacji i zapytań poruszono sprawy i problemy:

-  radny  Tadeusz  Ambroziak  zapytał  jakie  rozwiązanie  widzi  gmina  w  sprawie 
uprzątnięcia martwych lisów leżących przy drodze oraz na jego polu w Łasiecznikach. 

Wójt oznajmił,  że musimy się nad zgłoszonym problemem zastanowić, gdyż jest to 
nowe  zjawisko.  Trzeba  zrobić  rozeznanie  w  powyższej  sprawie,  być  może,  że  Koło 
Łowieckie  powinno  zająć  się  problemem.  Prosił  też,  aby  wszelkie  problemy  i  zjawiska 
wymagające natychmiastowej interwencji zgłaszać odpowiednio wcześniej do gminy, a nie 
dopiero podczas sesji.

Kierownik  Posterunku  Policji  w  Bolimowie  –  Grzegorz  Kołosowski  stwierdził,
że problem uprzątnięcia zabitych zwierząt należy do zadań gminy.

Radna  Wanda  Kochanek  zadała  pytanie  czy  ze  środków  finansowych  Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych można dokończyć  prace 
nawożenia żwirem lub żużlem drogi biegnącej nad kanałem obok posesji Pana Staszewskiego 
w kierunku Karolewa. Droga powyższa w ubiegłej kadencji została nawieziona gruzem, ale 
na zaledwie krótkim odcinku.

Pani Wioletta Grebelska poinformowała, że do 30 marca br. został określony termin 
składania wniosków do Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych dotyczących modernizacji dróg 
dojazdowych  do  pól.  Jeśli  tylko  będzie  możliwe  pozyskanie  środków  finansowych, 
to wnioskowana droga zostanie ujęta w planie remontów dróg.

Wójt  dodał,  że  przy  określonych  możliwościach  finansowych  droga  zostanie 
naprawiona.  Gmina podjęła starania,  aby sprowadzić  przesiewkę z podkładów kolejowych
i przy tej pomocy można będzie poprawić stan dróg.

Ad.23
Przewodnicząca  Rady  poinformowała,  że  zgodnie  z  przepisami  ustawy  o  samorządzie 
gminnym  radni  zobowiązani  są  do  złożenia  w  terminie  do  30  kwietnia  br.  kolejnych 
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oświadczeń majątkowych. Do druków oświadczeń, które rozdał Wiceprzewodniczący Rady 
Janusz  Łukawski  została  dołączona  instrukcja  zawierająca  zasady  jak  je  wypełniać. 
Przewodnicząca  poinformowała,  że  w  otrzymanym  piśmie  dotyczącym  wypełniania 
oświadczeń  majątkowych,  Wojewoda   Łódzki  wskazuje,  aby  w punkcie  VIII  dokonywać 
rozdzielenia  dochodów  małżonków,  natomiast  w  rubryce  I  określać  charakter  własności 
środków  pieniężnych.  Termin  złożenia  oświadczeń  majątkowych  Przewodnicząca  Rady 
określiła  na  dzień  20  kwietnia  br.,  należy  do  nich  dołączyć  zeznanie  PIT  (w  przypadku 
rozliczeń odrębnych także zeznanie małżonka). Oświadczenia należy składać w Sekretariacie 
Urzędu Gminy w zamkniętych kopertach. 

W  trakcie  sesji  radni  otrzymali  sprawozdania  opisowe  przedłożone  przez  Wójta 
Gminy  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2006  rok  oraz  zostali  zapoznani  z  projektem 
rozporządzenia  Wojewody  Łódzkiego  dotyczącym  ustanowienia  Planu  Ochrony 
Bolimowskiego Parku Krajobrazowego.  Jak poinformowała  Przewodnicząca  Rady Gminy, 
materiały  szczegółowe  w  powyższej  sprawie  zostaną  przekazane  radnym  do  analizy  na 
posiedzeniach  komisjach.  Nie  zajęcie  stanowiska  w  terminie  30  dni  od  daty  otrzymania 
projektu  będzie uznane za jego akceptację przez Radę Gminy. 

Wójt  zabrał  głos  odnośnie  wypowiedzi  (w punkcie  11  sesji)  sołtysa  wsi  Jasionna
 - Pana Jana Muszyńskiego w sprawie budowy kanalizacji w miejscowościach: Podsokołów, 
Sokołów, Jasionna i Sierzchów oraz wniesionych wpłat przez mieszkańców na opracowanie 
dokumentacji.  Zakomunikował,  że  projektant  sporządzający  dokumentację  przekroczył 
terminy wykonania  prac  i  najprawdopodobniej  trzeba  będzie  zerwać  umowę i  sporządzić 
dokumentację od początku. 

Sołtys  wsi  Jasionna  Jan  Muszyński  zgłosił  sprawę  zagrożenia  jakie  stwarzają
2  potężne  wierzby  rosnące  na  posesji  Pana  Kupskiego,  które  podczas  złych  warunków 
atmosferycznych, głównie po wichurach opadają na linię energetyczną. Prosił o wyjaśnienie 
czy  problem  należy  zgłosić  do  Zarządu  Dróg  czy  zwrócić  się  bezpośrednio  do  Pana 
Kupskiego. 

Pani Wioletta Grebelska wyjaśniła, że jeśli drzewa rosną na posesji będącej prywatną 
własnością  to  musi  o  nie  zadbać  właściciel.  Gmina  może  go  jedynie  poinformować
o takim obowiązku i odpowiedzialności karnej w przypadku zaniedbań. Inną sprawą jest, gdy 
drzewa  rosną  w  pasie  drogowym,  w  tym  przypadku  jeśli  Zarząd  Dróg  uzna,  że  drzewa 
zagrażają bezpieczeństwu może zwrócić się do gminy z wnioskiem o usunięcie drzew.

Mieszkaniec Bolimowa Pan Jan Mińkowski, prosił aby na tablicy ogłoszeń ukazywała 
się informacja o terminie sesji Rady Gminy, ponieważ mieszkańcy chcieliby się włączyć do 
życia  publicznego gminy,  także w zakresie podejmowania przez radnych dobrych uchwał. 
Zwrócił się do Wójta Gminy, aby zadbał o ulicę Senatorską w Bolimowie, którą zapewne sam 
dojeżdżał  do Zakładu  „Fructodoru” jako jeszcze  Przewodniczący  Rady Gminy.  Ulica  jest 
zaniedbana,  porośnięta  chwastami  i  ogólnie  znajduje  się  w  złym  stanie  technicznym. 
Kierowcy tirów i zagraniczni goście dojeżdżający tą drogą do „Fructodoru” oceniają pod tym 
względem źle gminę. Należy podjąć działania w tym kierunku, gdyż „Fructodor” płaci około 
200 tys. zł podatku do gminy.  

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że informacja o sesji wraz z porządkiem obrad jest 
wywieszana  na  tablicy  ogłoszeń  w  Urzędzie  Gminy  i  każdy  zainteresowany  mieszkaniec 
może się z nim zapoznać.

Wójt  oznajmił,  że  obowiązkiem gminy jest  wywieszenie  zawiadomienia  o sesji  na 
tablicy  ogłoszeń,  ponadto  radni  i  sołtysi  otrzymują  porządek  obrad,  więc  mogą  zawsze 
poinformować  o  terminie  sesji  mieszkańców.  Jest  to  tylko  kwestia  zainteresowania.  Jeśli 
chodzi  o  ulicę  Senatorską,  to  wiadomo,  że  i  inne  ulice  w Bolimowie  powinny wyglądać 
estetycznie, jeżeli jednak społeczeństwo samo nie będzie o to dbać to problem pozostanie. 
Musimy wszyscy zwrócić uwagę na ulicę Senatorską, przyjrzeć się problemowi i spróbować 
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ją uporządkować. Odnośnie 200 tys. złotych podatku, które rzekomo Fructodor płaci gminie
- to Pan Mińkowski chyba przesadza. 

Sołtys wsi Humin - Teresa Florczak zapytała dlaczego we wsi Humin-Mizerka pali się 
oświetlenie na co drugim słupie. 

Wójt Gminy powiedział, że trzeba się zastanowić jak rozwiązać problem, oświetlenie 
tak funkcjonowało, ponieważ były takie głosy mieszkańców, aby lampy paliły się choć na
co drugim słupie. 

Sołtys Bolimowa – Pani Regina Letka powiedziała o problemie wywieszania ogłoszeń 
dla mieszkańców, gdyż ma popsutą tablicę sołecką. W związku z tym, że na ulicę Kajaka, 
przy której mieszka rzadko ktoś chodzi, rozesłała informacje w formie kartek, ale mieszkańcy 
się skarżą, że kartki nie dochodzą. Ponadto wywieszone przez nią informacje zostały zdarte
z  tablicy  ogłoszeniowej  umiejscowionej  w  centrum  Rynku  w  Bolimowie.  Nie  jest 
zdecydowana jakie wyjście informowania mieszkańców należy przyjąć.

Pan Jan Mińkowski ocenił, że tablice ogłoszeniowe są w złym stanie – są to dwie rurki 
i jedna deska.

Wójt  Gminy  proponował,  aby  dowiadywać  się  od  poprzedników  –  sołtysów  jak 
powiadamianie mieszkańców prawidłowo funkcjonuje w danej wsi. 

Następnie Pan Jan Mińkowski skierował swą wypowiedź do Pana Wójta nawiązując 
do  artykułu  prasowego  jaki  ukazał  się  w poprzedniej  kadencji  pod  tytułem  „Wójt  łamie 
prawo”. Komisja Rewizyjna zajmująca się tą sprawą udowodniła, że tak jest – prawo było 
łamane. Jak zatem Pan Wójt przejął Urząd Gminy, gdy były w nim nadużycia, a trafiały tam 
pieniądze mieszkańców. Jak w świetle tych faktów Wójt wziął te nadużycia na swoje barki 
– dopytywał Pan Mińkowski. 

Wójt oświadczył, iż nie chce doszukiwania się czegokolwiek w tych sprawach i nie 
uznaje za stosowne mówić o tych zjawiskach.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Skierniewickiego Bogdan Okrasso stwierdził, że 
z  zawiadomieniem  na  sesję  nie  powinno  być  problemów,  można  je  wywiesić  na 
ogólnodostępnej  tablicy  ogłoszeniowej  zabezpieczając  treść  folią  lub  umieścić  za  szybą 
sklepową.  Wracając  do ulicy  Senatorskiej  przypomniał,  że  z  poprzednim Wójtem Gminy 
Andrzejem  Jagurą  jako  mieszkaniec  ulicy  Senatorskiej  wynegocjował,  że  w/w  ulica
tj. począwszy od ulicy Dworskiej do zakrętu tj. do Pana Jana Kozickiego jest ulicą osiedlową. 
Została tam wykonana nawierzchnia z kostki brukowej, dlatego należy zapobiec organizacji 
wyścigów i rajdów oraz wynegocjować postawienie na niej znaków ograniczenia prędkości 
do  20  km/h.  Następnie  poinformował,  że  jako  radny  powiatu  skierniewickiego  został 
zobowiązany do pełnienia  dyżuru w Urzędzie Gminy w środy w godz. 8.00 - 9.00 celem 
przyjmowania  mieszkańców  gminy  w  zakresie  spraw dotyczących  działalności  Starostwa 
Powiatowego.

Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska oznajmiła, że zajmowany przez 
nią pokój Przewodniczącego jest do dyspozycji radnego powiatowego podczas dyżurów. 

Wójt  nawiązał  do  stanu technicznego  ulicy  Senatorskiej  w Bolimowie  informując, 
że droga ta została ujęta w Indykatywnym Planie Inwestycyjnym w ramach Operacyjnego 
Programu Regionalnego Województwa Łódzkiego i została kompleksowo zaplanowana do 
modernizacji z drogą w Ziemiarach łącznie z ulicą Senatorską obok „Fructodoru” do wylotu 
na ulicę Skierniewicką. 

Sołtys wsi Humin Pani Teresa Florczak zapytała o szczegóły organizacyjne szkolenia 
w  sprawie  dopłat  unijnych,  o  których  miał  mówić  przedstawiciel  Ośrodka  Doradztwa 
Rolniczego Pan Wojciech Bińczak. 

Wójt poinformował, że bezpłatne szkolenie na temat wypełniania wniosków o dopłaty 
bezpośrednie odbędzie się 3 kwietnia br. o godzinie 10.00 w Urzędzie Gminy, na które już 
dziś  zaprasza  zainteresowanych.  Dodał,  że  każdy  sołtys  winien  wiedzieć  jak  wypełniać 
wnioski o dopłaty unijne i służyć także pomocą rolnikom.
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Sołtys Piotr Dylewski prosił, aby przygotować jak najprędzej informacje o szkoleniu, 
ponieważ sołtysi otrzymali właśnie dużo kartek, które muszą rozpropagować po wsi. Mogliby 
już dziś dołączyć informacje o szkoleniu.

Wójt oznajmił, że do 3 kwietnia jest jeszcze dużo czasu i kartki zostaną w stosownym 
czasie przygotowane. 

Sołtys wsi Łasieczniki Henryk Owczarek poinformował, iż miał incydent z Agencją 
Rynku  Rolnego  w  Łodzi,  która  zakwestionowała  zaświadczenia  wydawane  przez  gminę
o  posiadaniu  gospodarstwa  rolnego.  Jeździł  w  tej  sprawie  wraz  z  radnym  Tadeuszem 
Ambroziakiem do Łodzi, gdzie chciał wyjaśnić sprawę. Następnie zwrócił się z zapytaniem 
do Pani Wioletty Grebelskiej - czy trakt w miejscowości Łasieczniki będzie ujęty w ramach 
dofinansowania modernizacji dróg w gminie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych.

Pani Wioletta Grebelska wyjaśniła, że remont traktu w Łasiecznikach zgłoszono do 
Starostwa  Powiatowego  w  Skierniewicach,  ponieważ  należy  przedtem  uregulować  stan 
prawny.  Gmina  będzie  chciała  wygospodarować  kwotę  w  budżecie  na  modernizację
w/w drogi. 

Sołtys Eryk Owczarek zapytał  – jak należy postąpić z osobą przetrzymującą kartki
w Józefowie. Zgłosił także problem braku oświetlenia w Klubie Rolnika oraz wysypywania 
na  ten  teren  różnych  materiałów z  powodu braku ogrodzenia.  Zdaniem sołtysa  niektórzy 
mieszkańcy robią sobie z tego miejsca teren prywatny. 

Wójt  Gminy  uznał,  że  nie  jest  problemem  założenie  światła  w  klubie,  miejsc  do 
ogrodzenia  na  terenie  gminy  pozostaje  dużo,  nie  pomijając  tu  boiska  sportowego  
w Bolimowie.  Wywożenie  jakichś  materiałów jest  problemem mieszkańców.  Jeśli  chodzi
o kartki przetrzymywane przez mieszkańców to trzeba omijać takich ludzi. 

W sprawie zaświadczeń, o których mówił Pan sołtys Henryk Owczarek trudno jest się 
ustosunkować, wydaje się, że są one prawidłowe na dziś, ale zgłębimy poruszony temat.  

Pan sołtys Henryk Owczarek, uznał za stosowne wyjaśnić, że sprawa dotyczy wydania 
zaświadczenia  o  posiadaniu  gospodarstwa,  gdyż  Agencja  Rynku  Rolnego  neguje 
zaświadczenie o posiadaniu gruntu. 

Ad. 24
Wobec zrealizowanego porządku sesji, Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska 
podziękowała radnym za sprawny przebieg obrad i o godzinie 16.00 dokonała zamknięcia
VI sesji Rady Gminy Bolimów.

Protokół sporządziła:                             
Agnieszka Królik
                                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy

mgr Aleksandra Kołosowska
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